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Verificînd calitatea arăturilor adinei
• e

Pe tarlalele gospo
dăriei de stat Cu- 
paru, regiunea Pi
tești ,ce vor fi în- 
sămînțate în primă, 
vara anului viitor, 
se execută cu in
tensitate sporită a- 
râturile adinei de 
toamnă. In fotogra
fie: inginerul Ene 
Marin, agronomul 
șef al gospodăriei 
împreună cu secre
tarul organizației 
de bază P. M. R., 
Tobianu Ion, verifi
cînd calitatea ară
turii executate de 
tractoristul Răducu 

Ion
Foto: C. DUMITRU
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Buletinul muncilor 
agricole

Sâptămîna aceasta, timpul a de
venit nefavorabil, stînienind mun
cile aqricole în întreaaa tară. Cu 
toate acestea, ca urmare a efor
turilor depuse de oamenii muncii 
de pe onoare, pot fi considerate 
terminate și recoltările la sfecla 
de zahăr, orez, precum și culesul 
viilor si livezilor.

In această perioadă, principala 
acțiune este executarea arăturilor 
adinei de toamnă, pentru însă- 
mîntările de primăvară. Ritmul 
executării acestor lucrări s-a du- 

‘blat fată de săptămîna trecută, 
realizîndu-se încă 321.000 ha. In 
total, pînă acum au fost arate a‘ 
dine 77 la sută din suprafețele 
prevăzute. Au fost, de asemenea, 
incorporate în sol peste 6.350.000 
tone de înqrăsăminte naturale, 
reprezentînd 64 la sută din pre
vederi. In efectuarea arăturilor a- 
dînci și fertilizarea solului cu în
grășăminte sînt fruntașe reqiuni- 
le Suceava, Bacău si București.

Experiența a arătat că arăturile 
adinei si aplicarea de îngrășă
minte contribuie la sporirea re
coltei. Timpul fiind înaintat, Mi
nisterul Aqriculturii si Silvicultu
rii recomandă să se ia noi mă
suri în vederea intensificării rit
mului de executare a lucrărilor, 
FOLOSINDU-SE FIECARE ZI 
PRIELNICA, îndeosebi în reqiu- 
nile Iași, Galati, Ploești, Stalin, 
Timișoara și Pitești, care au ră
mas în urmă.

Concomitent, pentru asiqurarea 
unor recolte sporite în anul vii
tor este necesar să se acorde o 
mai mare preocupare pentru ter
minarea transportului și împrăș- 
tierea îngrășămintelor pe oqoare, 
.n special de către gospodăriile 
agricole de stat și gospodăriile a- 
qricole colective.

Sînt încă rămase în urmă iden
tificarea terenurilor, executarea 
arăturilor adînci si încorporarea 
îngrășămintelor pe suprafețele 
destinate culturilor de sfeclă de 
zahăr și floarea-soarelui, desfun
darea terenurilor în vederea plan
tărilor de vii, precum și plantă
rile de pomi.

Trebuie să se ia urqente mă
suri pentru ca aceste acțiuni să 
fie încheiate în următoarele zile.

(Agerpres)

LA CENTRUL MECANIC BUZĂU

La Centrul mecanic Buzău, repararea motoarelor de tractor se desfă
șoară cu intensitate sporită. In fotografie: maistrul Tănase Alexandru, 
împreună cu mecanicii Gună Vanghelie și Gh. Mihai, lucrînd la montajul 

unui motor de tractor greu.
, (Foto: C DUMITRU)

MOUA

Lucrările de sezon 
nu trebuie neglijate

Citeva constatări din regiunea Pitești
Deși ne alicim in prag de iarnă, to

tuși ciinpul solicită țăranilor muncitori 
o scrie de lucrări: executarea arături
lor adinei pentru insăinințările de pri
măvară, fertilizarea ogoarelor, amena
jări de terenuri și plantări de vii și 
pomi -fructiferi ele. O vizită făcută zi
lele trecute prin citeva din raioanele 
regiunii Pitești, ne-a dat posibilitatea 
să constatăm că și aici, ca pretutindeni 
in patria noastră țăranii muncitori se 
străduiesc să pună o bază cit mai trai
nică recoltei anului viitor. Iată citeva 
din constatările făcute.★

Pentru membrii gospodăriei colective 
„Nicolae Bălcescu" din comuna Văleni, 
raionul Topoloveni, toamna aceasta a 
venit cu roade bogate. De pe cele 25 
de hectare cultivate cu porumb ei au 
recoltat in medie cile 6.500 kg de știu- 
leți la lia. Floarea-soarelui a dat o 
producție de 1.500 kg la ha. iar de pe 
fiecare hectar cultivat cu sfeclă de za
hăr s-a scos mai bine de 22.000 kg. Nu 
se poate spune că prin părțile locului 
condițiile de climă au fost deosebit de 
favorabile. Dacă-i întrebi pe colecti
viștii din Văleni ce a stat la baza ob
ținerii acestor recolte, fiecare iți răs
punde fără pic de ezitare .'„felul in care 
am lucrat ogoarele". Intr-adevăr, toate 
suprafețele îrtsămlnțqle in primăvara 
acestui an de către colectiviștii din ,Vd- 
leni au fost arate adine din toamnă 
iar pentru a mări rodnicia pămlntului, 
acesta a fost fertilizat cu gunoi de 
grajd și îngrășăminte chimice. Așa 
stind lucru rile, nu e de mirare că și in 
toamna aceasta, pentru a se asigura o 
recoltă bună in anul viitor, pun mare 
preț pe executarea ogoarelor și pe 
fertilizarea lor. Dovadă stă faptul că in 
prezent gospodăria nu mai are nici un 
petec de pămint nearat.★

Dacă în ceea ce privește gospodăriile 
colective in majoritatea raioanelor din 
regiunea Pitești ele sini' avansate cu 
executarea ogoarelor de toamnă, nu a- 
celași lucru se poate spune despre 'în
tovărășirile agricole și mai cu seamă 
despre sectorul individual. In multe co
mune se constată că această problemă 
este tratată încă cu insuficient spirit 
de răspundere de către organele agri
cole și sfaturile populare. La dala de 
19 noiembrie,, intr-o serie de comune ca 
Bogați, Glindocata, Rotești, Caleașca 
etc., din raionul Topoloveni, în cadrul 
sectorului individual și intovărășiților, 
mai existau nearate sute de hectare. 
(In comuna Bogați. de pildă, din cele 
530 de ha planificate a se ara in secto
rul individual fuseseră ogorile doar ■ 96 
de hectare, iar cele 3 întovărășiri din 

Coțeasca nu araseră decît 250 de hec
tare din cele 620 planificate).

De asemenea, cu slabe rezultate se 
desfășoară executarea arăturilor adinei 
de toamnă și in întovărășirile din co
munele Cringuri, Valea Mare, Găești. 
Slobozia etc., din raionul Găești, care 
pînă la începutul săptăminii trecute 
araseră doar cite 10—30 la sută din 
suprafețele planificate.

Nu încape îndoială că principala vină 
în răminerea in urmă a comunelor sus- 
amintite cu executarea ogoarelor de 
toamnă o poartă sfaturile populare Co
munale și tehnicienii agricoli care nu 
au dus o susținută muncă de mobili
zare a țăranilor muncitori întovărășiți 
și cu gospodărie individuală pentru a 
folosi din plin atelajele la efectuarea 
acestei lucrări. De nepăsare față de 
soartă recoltei anului viitor dau do
vadă și factorii de răspundere din co
munele Hulube ști, Ludești, Schelu, Ște
fan cel Mare, Cobia de Tos etc., din 
raionul Găești, comune in care deși 
există însemnate cantități de gunoi de

V. POMPILIU

(Continuare in pag. 4-a)

Brigada de mecanizare completă 
și-a dovedit din nou superioritatea
Mașina ne poartă pe drumuri de 

fără, mărginite de ogoare arate de 
curînd. Brazdele n-au prins a se 
zvînta Se vede că ieri sau poate de 
dimineață pe aici mai păcăneau trac-, 
toarele.

— Acum trebuie să fie undeva pe 
aproape... îmi spune tovarășul meu de 
drum.

Inginerul Rogojami, directorul gos
podăriei agricole de stat Cărei, își 
curmă vorba încercînd să străpungă 
cu privirile perdeaua de ceafă. Dacă 
n-ar fi vremea mesei desigur că am 
auzi duduitul tractoarelor. Bemeceul 
trebuie să are aici. în dreapta. E cale 
de un km. pînă acolo.

— Bemeceul I Ce-i acela Bemeceu ?
— Așa numim noi brigada de me

canizare completă Tractoriștii au gă
sit de cuviință să i scurteze numele 
folosind inițialele fiecărui cuvînt. Deci 
B.M.C. este egal cu brigada de me
canizare completă. Aici la secția Do- 
mînești lucrează brigada de mecani
zare completă condusă de Gh. Vakter.

înspre dreapta, începuse a se de
sluși prin ceață un om. Directorul în
cercă să ghicească cine poate fi...

— Poate că-i Vakter.
Nu era el Era tovarășul Mihai Me- 

zei, inecanicul-șef de secție. Stăm de 
vorbă despre tractoare, despre B.M.C. 
Cînd ceața se mai ridică, vedem nu 
departe un tractor stind. In juru-i. doi 
oameni. Se întorseseră pe semne de 
la masă.

— De ce nu lucrează, e stricat?
— Tractoarele și mașinile agricole 

ale brigăzii de mecanizare completă 
n au avut niciodată defecțiuni în cîmp 
mi-a răspuns prompt tovarășul Mezei, 
deoarece zilnic, la sfirșitul lucrului, li 
se face verificarea și întreținerea. 
Dacă un tractorist lucrează mai tîrziu, 
îngrijirile se fac dimineața înainte de 
e pleca la lucru.

— Apăi așa este, se amestecă în 
vorbă Vakter Gh.. șeful de brigadă, 
care sosise între timp Prin respecta
rea periodicității îngrijirilor tehnice și 
verificarea zilnică a mașinilor am re», 
șit să depășim planul de hantri al 
brigăzii. Apoi noi consumăm cu aproa
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Prețul 20 de bani

Importante lucrări 
de îmbunătățiri 

funciare

De pe terenurile 
redate agriculturii

De pe o suprafață de 27 ha de te
ren, care în trecut nu putea fi folosit 
din cauza mlaștinilor și pe care au fă
cut anul acesta lucrări ce ameliorare, 
colectiviștii din Gad. raionul Ciacova, 
au recoltat mari cantități de orez. Pro
ducția strînsă a fost vîndută statului 
pe bază de contract și a adus colec
tivei un venit net de peste 200 000 
lei. Aceasta a contribuit la creșterea 
valorii zilei-muncă. In afară de pro
duse, colectiviștii din Gad primesc la 
ziua-muncă 15 lei.

Un raion fruntaș 
la lucrările 

de hidroameliorații
In raionul Sighet s-a realizat între

gul volum de lucrări prevăzut pentru 
acest an pe șantierele de hidroamelio
rații. Prin aceasta raionul Sighet se 
situează pe primul loc în cadrul re
giunii.

(Agerpres)

Lucrările consfătuirii 
privind analiza 

chimică a solurilor
Vineri și sîmbătă la Institutul Agro

nomic „N. Bălcescu" din Capitală au 
avut loc lucrările consfătuirii privind 
analiza chimică a solurilor în vederea 
caracterizării fertilității, organizate 
de A.S.I-T. în colaborare cu Ministerul 
Agriculturii și Silviculturii, Institutul de 
cercetări agronomice al Academiei R.P. 
Romine și Institutul Agronomic „N. 
Bălcescu".

La consfătuire au luat parte oameni 
de știință, cadre didactice din învăță- 
mîntnl agricol superior și alți specia
liști din agricultură.

Cuvîntul de deschidere a fost rostit 
de tov, inginer Marin Stancu, adjunct 
a| ministrului agriculturii și Silvicul
turii.

Au fost prezentate, printre altele, re
ferate privind analiza chimică ca mij
loc de control al fertilității solurilor și 
al factorilor de vegetație, organizarea 
și funcționarea laboratoarelor de agro
chimie pentru analiza sistematică a 
solurilor din R.P.R. etc.

La sfîrșitul consfătuirii s-a adoptat 
o serie de recomandări în vederea îm
bunătățirii și coordonării muncii în 
acest domeniu.

pe un kg. de motorină la fiecare han- 
tru mai puțin decît tractoriștii din bri
gada simplă.

De la Vakter, am mai aflat că bri
gada a produs grîul cu aproape 20 
la sută mai ieftin decît brigada simplă 
de la secția Adrindu' (Ia secția Domî- 
nești n a cultivat grîu decît B.M.C.).

Față de brigada simplă și producția 
medie de grîu la hectar a fost mai 
mare: cu 700 de kg. la ha. La grîu, 
încărcătura pe tractor a fost de 105 tone 
la B.M.C. și de 51 de tone la sec'ia 
Adrindu.

— Rezultatele obținute de brigada 
de. mecanizare completă a secției noa
stre sînt bune dacă le comparăm cu 
ale brigăzilor simple de tractoare. In 
comparație cu alte B.M.C.-uri mai a- 
vem multe de făcut, a reluat discu
ția mecanicul șef de secție. Brigada 
de mecanizare completă de la secția 
Jdanov consumă la hantru cu 2,5 kg. 
ma.i puțină motorină decît brigada 
noastră. Vom studia experiența ei 
și cred că ne va fi de folos. Avem 
doar aceleași mașini, același teren, iar 
felul lucrărilor este cam același Cît 
despre oameni, ai noștri sînt la fel de 
buni ca și cei care lucrează la secția 
Jdanov. ★

Multi tractoriști de la gospodăria a- 
gricolă de stat Cărei doresc să- se or
ganizeze în brigăzi de mecanizare 
completă. Pentru aceasta s au strădud 
să-și ridice calificarea. Au văzut oa
menii că tractoarele sînt mai bine fo
losite în B.M.C., producția mai ma-re, 
prețul de cost mai mic, iar cîștigul 
pe măsura rezultatelor.

— Păi dacă n-ar fi fost cele trei 
B.M.C.-uri ar fi redus gospodăria noa
stră prețul de cost al hantrului cu 7 
lei față de plan ? Nici gînd.

Remarca tractoristului Maxim 
Gheorghe s-a bucurat de aprobarea lui 
Kerekes Iosif, a lui Matei Mihai și a 
celorlalți tractoriști care în curînd 
vor înființa cea de a doua brigadă de 
mecanizare completă la secția Do- 
mînești.

VIRGIL R1ZESCU

PE MARGINEA LUCRĂRILOR CONSFĂTUIRII 

DE LA „CASA AGRONOMULUI** (IV)

Producții vegetale 
și animale cit mai sporite

Consfătuirea de la „Casa Agronomu'ui" care și-a încheiat de curînd 
lucrările, a constituit un rodnic schimb de experiență între președinții și 
inginerii agronomi din unele gospodării colective fruntașe din (ară. Ei 
și-au împărtășit din experiența proprie în organizarea și retribuirea muncii, 
in cultivarea păioaselor și a porumbului, a sfeclei de zahăr și altor culturi 
tehnice, în creșterea animalelor etc., în vederea dobîndirii de producții cit 
mai sporite ații în sectorul vegetal cît și cel animal.

In pas cu tehnica agricolă
La consfătuire, tov. Dr. Ion Lungu 

de la l.C.A.R. și dr. Virgil Gllgor 
de la I.C.Z. au tăcut unele informări 
importante.

Tov. dr. Ion Lungu, bunăoară, a 
expus printre altele metoda de cul
tivare a plantelor în asolament, lucru 
ce de altfel se aplică de pe acum în 
numeroase gospodării colective. Vor
bitorul a demonstrat îndeosebi că 
ce'e mai avantajoase asolamente slnt 
cele pe mai mulți ani. El a mai ară
tat că potrivit ultimelor cercetări 
adîncimea arăturilor trebuie să fie 
mereu în creștere, ajungi nd chiar pînă 
Ia 40 cm adîncime, precizînd că viteza 
de creștere a adîncimii este în raport 
cu procentul de humus ce se găsește 
în sol, în sensul că, cu cît solul este 
mai bogat in humus, se poate trece 
mai repede spre o adîncime mai mare 
a arăturilor. Pentru podzoluri și în 
general pe solurile compacte, este 
bine să se folosească la executarea 
arăturilor plugurile prevăzute cu sub- 
soliere, cu care sînt înzestrate nume
roase S.M.T.-urL

Vorbind despre zootehnie, tov. dr. 
V. Gligor, a făcut prețioase reco
mandări privind obținerea de furaje 
mai multe pe unitatea de suprafață, 
mărirea producției de ouă, automa
tizarea hrănirii animalelor etc- El a

PENTRU FONDUL CENTRAL AL STATULUI

Gospodăria agricolă colectivă din 
Catane-Vechi, raionul Băilești, regiu
nea Craiova, cuprinde acum în si
nul său toată comuna. De la 54 de 
familii cu vreo 200 de hectare cil 
avea la înființare, ea numără astăzi 
450 de familii au 2.040 hectare.

In toamna trecută colectiviștii au 
semănat 603 ha- cu grîu și au obți
nut o recoltă medie de 1.200 kg. la 
hectar. In primăvară au pus porumb 
hibrid pe 630 de ha. și au scos o 
producție medie de 4.000 kg. știu- 
leți la ha. ; pe 50 de ha- floarea- 
soarelui producția s-a ridicat la 1.960 
kg. la ha., iar cele 200 de ha. sfe
clă de zahăr au dat o recoltă de 
22.000 kg. la hectar-

Zilele trecute, cînd în cadrul unei 
adunări generale, tovarășul Mihai 
Pădureanu, președintele gospodăriei, 
a dat citire cantităților de cereale 
care se vor împărți la ziua-muncă, 
ropote de aplauze au subliniat fie
care citră : 4 kg. de grîu, 6 kg. po
rumb boabe, 0,030 kg- ulei, 0,300 kg. 
cartofi, 0,250 kg. zahăr, ceapă, varză, 
morcovi și alte produse precum și 
15 lei pentru fiecare zi-muncă. Iată 
cît primește, bunăoară, colectivistul 
Picu A. Gheorghe pentru cele 881 
zile-muncă, efectuate în gospodărie: 
grîu 3 524 kg., porumb boabe 5.286 
kg., cartofi 264 kg, ulei 26 de litri, 
zahăr 221 kg., varză, ceapă, morcovi 
și alte produse și 13.215 lei.

Mîndria colectiviștilor din Catane- 
Vechi este și aceea că în acest an 
gospodăria a obținut din produsele 
contractate cu statul un venit de 
aproape 3.000.000 lei.

Au intrat în rîndurile 
colectiviștilor

Deși au trecut numai 7 luni de la 
înființarea gospodăriei agricole co
lective „I. C. Frimu" din comuna 
Bîrzești, raionul Vaslui, lotuși în a- 
cest scurt timp s-au obținut o serie 
de realizări.

La împărțirea avansului de 40 la 
sută, la ziua-muncă a revenit cite 
2,640 kg, grîu și 4,50 lei. Totodată 
colectiviștii din Bîrzești au înființat 
și un sector zootehnic, care este în 
continuă creștere-

Văzînd avantajele muncii în gos
podăria colectivă, nu de mult 37 de 
familii de țărani muncitori au depus 
cereri de înscriere în gospodărie. In- 
trînd. în rîndurile colectiviștilor, ei 
au adus 88,64 ha. de pămint arabil, 
astfel că în prezent gospodăria nu
mără 96 de familii și 212,64 hectare 
de pămint arabil.

TH- I. LEUȘTEAN

26 de gospodării colective
Gospodăriile’ colective 

din regiunea Cluj‘ au 
obținut în acest ăn pro
ducții mari la toate cui. 
turile. Producția medie 
de grîu realizată la hec
tar de gospodăriile co
lective a depășit cu 450 
kg. pe cea obținută de 
țăranii muncitor? cu 
gospodărie individuală, 
iar la porumb cu 500 
kg. la ha. însemnate 
succese au fost obți
nute în dezvoltarea 
creșterii animalelor, a 
pomiculturii, viticulturii 
și altor ramuri' de pro
ducție agricolă.

Veniturile bănești rea

lizate de gospodăriile 
agricole colective depă
șesc 31.000 000 lei. Cea 
mai mare parte a aces
tor venituri — peste 
19.000.000 lei — a lost 
realizată în urm-a valo’ 
rifîcării produselor prin 
unitățile de stat și coo
peratiste.

D?n fondurile proprii 
și cu ajutorul creditelor 
acordate de stat, gospo
dăriile colective au ri
dicat în acest an a- 
proape 250 dt con
strucții ca: grajduri, 
magazii de cereale, re
mize, silozuri etc.

Recoltele sporite și

explicat metoda obținerii pe aceeași 
suprafață a 3 recolte de furaje pe 
timp de 1 an, care constă în următoa
rele : în luna august se seamănă pe 
terenul aies un amestec de orz de 
toamnă cu secară, iar în luna apri
lie acest amestec se recreează sau se 
pășunează. In medie producția aces
tui amestec de culturi furajere a fost 
de peste 30.C00 kg masă verde ia ha. 
Apoi, în luna aprilie terenul se însă
mânțează cu perumb furajer; se sea
mănă o cantitate de boabe mai 
mare cu o treime ca de obicei. Tot
odată, porumbul furajer se însămân
țează în amestec cu mazăre, floarea- 
soarelui și 5 la sută ovăz. Acest al 
doilea amestec se recoltează în luna 
iulie obținindu-se în medie 75.000 kg 
la ha. După aceea se însămînțează 
pentru a 3-a oară terenul cu porumb 
furajer în ameslec cu fasole agăță
toare, care în luna octombrie sau no
iembrie se pășunoază sau se recoltea
ză. Și acest din urmă amestec dă circa 
30 000 kg la hectar. Aceste cantități 
mari de furaje de 135 000 kg și chiar 
mai mu t la ha s-au obținut prin grija 
tov. înp. Gr. Ch'slcanu, vicepreședin
tele sfatului popular regional Ga'ați, 
atît la stațiunea experimentală Ruse»u 
a I.C.Z., cit și în alte părți, pe unele 
loturi demonstrative.

De asemenea, vorbitorul a arătat, 
printre altele, că prin încrucișarea

De curînd consiliul de conducere 
al gospodăriei a hotărît lansarea u- 
nei chemări către toate gospodăriile 
colective din regiunea Craiova în 
vederea valorificării pe calea achizi
țiilor a surplusului de cereale din a- 
cest an-

— Am lansat această chemare, a 
spus președintele gospodăriei spre 
a ne arăta recunoștința față de stat 
pentru ajutorul multilateral pe care 
ni-1 dă. lată, bunăoară, numai pe 
recolta de sfeclă, noi primim a- 
cum din partea statului suma de 
1.760.000 lei și peste 3 vagoane și 
jumătate de zahăr.

Supusă adunării generale hotărîrea 
consiliului de conducere a fost apro
bată în unanimitate. Colectiviștii din 
Catane au hotărît ca anul acesta, în 
afară de cele 126 tone de grîu, 70 
tone de floarea-soarelui și 175 tone 
de porumb boabe, contractate cu sta
tul și predate, să mai vindă statului 
la achiziții încă 40 de tone de po
rumb boabe.

La numai 3 zile de Ia lansarea che
mării colectiviștilor din Catane că
tre gospodăriile colective din regiu
nea Craiova, au și răspuns la ea co
lectiviștii din Urzicuța, raionul Băi
lești, cu 10.000 kg, porumb, din 
comuna Gruia, raionul Cujmir, cu 
30.000 kg. Cîrna, raionul Gura- 
Jiului, cu 30 000 kg., Pristol, raionul 
Cujmir cu 330.000 kg- și Ciuperce- 
nii-Vechi, raionul Calafat cu 110.000 
kg. porumb.

I. TERBESCU

De la întovărășire la gospodăria colectivă
Comuna Ilieni din raionul Sfînfu 

Gheorghe, este complet cooperativizată. 
Aici există o întovărășire agricolă și 
o gospodărie colectivă. In acest an, în
tovărășirea agricolă a obținut rezultate 
mulțumitoare in creșterea producției 
agricole la hectar. Producțiile dobin- 
dite însă de gospodăria agricolă co
lectivă „Drumul Socialismului" sînt 
mult mai bune. Ele întrec cu cîteva 
sute de kilograme în medie la hectar 
pe cele ale intovărășiților. La unele 
produse depășirea trece chiar de 1-000 
de kg la ha. La porumb, de pildă, 
colectiviștii au recoltat în medie la 
hectar cîte 7.162 de kg de pe o supra
față de 28 hectare, la grîu 2 312 kg 
în medie la ha de pe 136 de ha, iar

IN REGIIEKHA CLUJ

veniturile mari realizate 
de gospodăriile agricole 
colective, viața tot mai 
îmbelșugată a co'ecti- 
viștilor reprezintă pen
tru țăranii muncitori 
întovărășiți și cu gos
podărie individuală e- 
xemple vii de superiori
tatea și avantajele mun
cii în gospodăria colec
tivă.

In luna octombrie, în 
regiunea Cluj au luat 
ființă 26 noi gospodării 
agricole colective în care 
au intrat peste 3.000 de 
familii de țărani munci
tori cu o suprafață de 
teren de aproape 10.000 
hectare. 

găinilor de rasă Rhode Island cu co« 
coși din rasa Leghorn producția da 
ouă este mult mai mare, î-ntreeînd-o 
chiar și pe cea a găinilor Leghorn^ 
care, cum se știe, sînt foarte bune ouă- 
tcare, și că pentru a ridica procentul 
de grăsime al laptelui vacilor de rasa 
Simment; I. de pildă, este bine să se 
practice încrucișarea de infuzie cu 
tauri din rasa Jersey.

Preful de cost 
în gospodăriile colective
In penultima zi a lucrărilor con

sfătuirii de la „Casa Agronomului" a 
fost dezbătută o problemă nouă în 
activitatea gospodăriilor colective^ 
Este vorba de introducerea experi
mentală a unei metodologii pentru 
calcularea prețului de cost, determi
narea productivității muncii și stabil 
lirea rentabilității ramurilor de pro-' 
ducție in gos-podăriile colective. In 
acest scop au fost prezentate două 
referate: unul ținut de tov. Mîrzac 
din Direcția generală a organizării 
sectorului cooperatist din M.A.S. și 
altul de către tov. loniță de la ca
tedra de economie Și organizare ai 
întreprinderilor agricole socialiste de 
la Institutul agronomic „N. Bălcesa

I. LEȘEANU •

(Continuare în pag. 3-a)
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PARTIC1PANȚI 
LA CONSFĂTUIRE

ft

IONIȚA PRICOPIE 
președintele gospodăriei agricole 

colective din Romînești, 
regiunea Ploești

CONSTANTIN BURLACII 
președintele gospodăriei agricole 

colective din Slobozia-Veche, 
regiunea București

la orz au scos 3.056 de kg în medie 
la ha.

In afară de recoltele bogate, colecti
viștii din Ilieni au obținut însemnate 
succese și în ceea ce privește sectorul 
zootehnic, sector care în acest an a 
crescut la 106 bovine din care 34 de 
vaci de rasă, 82 de porci din care 13 
scroafe fătătoare, 230 de oi țigăi. De 
asemenea, veri‘uri',6 obținute de gospo
dărie fac ca în acest an fondul de bază 
să se ridice la peste L300.000 de lei.

Toate aceste succese obținute de har
nicii colectiviști din Ilieni au convins 
pe întovărășiți să treacă la gospodăria 
colectivă. Astfel, numai de la sfîr
șitul lunii septembrie și pînă 
în prezent 54 de familii de țărani 
întovărășiți și-au unit pămînturile, 
uneltele și vitele de muncă cu cele ale 
gospodăriei colective. Printre aceștia 
se numără și lozsef Laslo, Istvan Sza
bo și alții.

De curînd, alți 15 membri ai întovă
rășirii agrico'e din Ilieni au înaintat 
cereri spre a fi primiți în gospodăria 
colectivă din această comună, convinși 
că pe drumul acesta se poate făuri 
o viață fericită și îmbelșugată.

B. GHEORGHE

O nouă gospodărie 
colectivă

In satul Lingina, raionul Hunedoara, 
a luat ființă recent o gospodărie co
lectivă, în care au intrat 70 de fami
lii de țărani muncitori cu 401 ha te
ren. Aceasta este cea de-a 32-a gos
podărie colectivă din raion. Anul 
acesta au luat ființă în raionul Hu
nedoara 21 de gospodării colective. ,



Pentru un învățămînt agrozootehnic de masa
temeinic organizat

In raionul Sf. Gheorghe

Prima Universitate 
populară sătească 

din regiunea Craiova
La Băilești, regiunea Craiova, s-a 

deschis prima Universitate populară 
sătească din regiune. La cursurile 
acestei universități populare sătești 
s-au înscris 70 de cursanți.

ZECE ANI DE LA APARIȚIA ZIARULUI
„MUNCITORUL FORESTIER" ommmL

Tn raionul Sf. Gheorghe, din Regiu
nea Autonomă Maghiară, în învăță
mîntul agrozootehnic de masă au fost 
cuprinși în anul 1958/1959 circa 2.300 

. de cursanți în marea lor majoritate 
colectiviști și țărani întovărășiți. Pla
nul de școlarizare a prevăzut organi
zarea a 30 de cercuri agrotehnice 
și 30 de cercuri zootehnice pentru ță
ranii muncitori, un curs scurt pentru ca
drele de conducere din întovărășiri, un 
cerc pentru mecanizatorii de la S.M.T. 
Sf. Gheorghe și altul pentru muncitorii 
gospodăriei de stat Ozun. Pentru buna 
desfășurare a activității cercurilor să
tești la gospodăriile agricole colective 

' și căminele culturale a fo&t repartizai 
pe lîngă lectorul principal — inginer 
sau tehnician agronom — un lector 
ajutător, învățător sau profesor de șli- 

, ințele naturii, pentru
prejurări cercul să-și poată desfășura 
activitatea.

Trebuie adăugat că 
rea maselor de țărani 
făptuirea hotărîrilor Plenarei C.C. al 
P.M.R. din 26—28 noiembrie, în toate 
cercurile din raion a fost prezentată 
o lecție specială despre cultura sfe
clei de zahăr. O inițiativă a secției 
agricole raionale a fost organiza
rea a 3 cursuri de cîte 10 zile în gos
podăriile agricole 
nele Calnic, Valea 
Lectorii, ingineri 
cole raionale și 
cialist-cooperatiste 
în fața colectiviștilor 
comune lecții de agrotehnică, zooteh
nie, pe problemele pomiculturii și ale 
bazei furajere. S-au tinpt în total 90 de 
lecții dintre care unele.au fost urmate 
de exemplificări practice.

Deși rezultatele acestor cursuri nu 
au fost nemulțumitoare, colectiviștii 
au obținut o seamă de cunoștințe noi. 
folositoare, 
programul 
dea cîte 3

ca în orice îm-

pentru mobiliza- 
muncitori la în-

colective din comu- 
Crișului și Arcuș, 
ai secției agri- 
din unitățile so- 

din raion, au ținut 
din aceste

variate, credem însă că 
de învățămînt care cuprin- 
lecții pe zi (I) a fost ex-

trem de încărcat, întocmit nepedago
gic. El a cerut cursanților un mare 
efort de asimilare, fără a le da posi
bilitatea să completeze prin lectură 
cele auzite de la lectori.

Nu mai e nevoie să arătăm cît de 
dificil este de a reuni un mare număr 
de lectori în trei localități 
o durată de 10 zile.

O activitate bună, legată 
concrete ale producției, au 
și cercurile organizate în 
Leț, Moacșa, Angheluș și Zălan. 
lost însă și cercuri care nu și-au atins 
scopul propus. Datorită lipsei de preo
cupare a lectorilor au funcționat de
fectuos chiar cercurile agrozootehnice 
din orașul Sf. Oheorghe, ca și cele din 
comuna Căpeni. Iar în comunele Chi- 
chiș și Ilieni, cu toate că s-au organi
zat cercuri, acestea nu au funcționat. 
Vina pentru această situație aparține 
atît lectorilor repartizați să conducă 
aceste cercuri cît și secției agricole ra
ionale care nu a luat măsurile cores
punzătoare și mai ales a avut o evi
dență neoperativă a felului cum se des
fășoară activitatea cercurilor.

De curînd, am discutat cu tov. Fa- 
jer Andrei, șeful secției agricole

diferite, pe

de nevoile 
desfășurat 

comunele
Au

jer Andrei, șeful secției agricole ra
ionale, despre stadiul pregătirilor pen
tru deschiderea anului de învățămînt 
agrozootehnic de masă în satele și co
munele raionului Sfîntu Gheorghe.

Experiența anului trecut a stat, pu
tem spune, la baza noului plan de șco
larizare și organizare a învățămîntu
lui de masă. Sprijinul important și mo
bilizator pe care secția agricolă raio
nală l-a primit din partea comitetului 
raional de partid a fost hotărîtor pen
tru ca îti acest an învățămîntul să por
nească pe un făgaș nou, să crească ca
litativ, să cîștige mai multă popularita
te în rîndul celora cărora li se adre
sează. In fiecare gospodărie colectivă, 
întovărășire sau comună cercul de stu
dii se va organiza în funcție de speci
ficul de producție respectiv și de nece-

sitatea de a da cursanților cunoștințe 
agrozootehnice mai temeinice, care iz
vorăsc din sarcinile de dezvoltare a 
agriculturii raionului. Deci învățămîn
tul de masă este organizat, avîndu-se 
tn vedere perspectiva agriculturii a- 
cestui raion cooperativizat.

Pentru realizarea acestor sarcini, s-a 
acordat o atenție deosebită recrutării 
lectorilor celor mai competenti, ingi
neri agronomi, zootehniști și medici 
veterinari, deci cadrele cu cea mai ri
dicată pregătire tehnică. în plus, pen
tru unele cercuri și mai ales pentru ci
clul de conferințe se vor recruta, pen
tru completarea necesarului de lectori, 
cadre didactice competente. La cercu
rile de apicultura lectori vor fi mem
brii subfilialei raionale.

In total, în raionul Sf. Gheorghe 
vor funcționa to acest an 63 de cercuri 
dintre care: 43 cercuri agrotehnice, 
7 cercuri zootehnice, 5 cercuri apicole, 
4 cercuri legumicole și 4 cercuri pomi
cole. După cum se vede o varietate 
îmbucurătoare de cercuri, un punct de 
plecare cît se poate de promițător.

Din păcate, în perioada cînd am cu
les datele acestui material, secția agri
colă raională nu avea date satisfăcă
toare despre felu) cum vor fi organi
zate ciclurile de conferințe pentru în
tovărășiți. Credem însă că și această 
problemă va fi rezolvată cu aceeași 
atentă preocupare și chibzuială, pentru 
ca țăranii întovărășiți din raionul Sf. 
Gheorghe să participe la un studiu 
temeinic organizat, atractiv, strîns le
gat de munca și specificul întovărăși
rilor lor.

Un sprijin important la acest nou 
început de drum este chemat să aducă 
și consiliul sindical raional, organele 
sindicale locale, pentru ca mecaniza
torii și muncitorii agricoli să dobîn- 
dească în această iarnă noi cunoștințe 
profesionale, mai variate și mai com
plexe.

Cu sprijinul femeilor
Femeile din satele și comunele re

giunii Suceava, participă în mod vo
luntar ia diferite acțiuni de interes 
obștesc. Pe șantierul de desecări de la 
Baia-Sasca, raionul Fălticeni, unde 
se vor reda agriculturii peste 600 de 
hectare, femeile au prestat peste 9.000 
zile-muncă patriotică. Prin munca pa
triotică a femeilor din raionul Boto
șani s-au economisit peste 276.000 lei. 
Valoarea economiilor realizate prin 
munca patriotică a femeilor din re
giunea Suceava în primele 10 luni 
ale anului se ridică la peste 1.600.000

Ziarul „Muncitorul Forestier", organ 
săptămînal al Ministerului Agricultu
rii și Silviculturii șl al C.C. al Sindi
catului Muncitorilor din Agricultură 
și Silvicultură, a sărbătorit zilele tre
cute împlinirea a zece.ani de apariție. 
Zece ani de activitate rodnică, pusă 
în slujba mobilizării oamenilor muncii 
din silvicultură la lupta pentru 
tuirea importantelor sarcini ce 
fost puse în față de partid și guvern. 
In acest răstimp, „Muncitorul Fores
tier", urmînd cu consecvență linia par
tidului și învățînd necontenit din ex
periența presei sovietice și a presei 
noastre în frunte cu „Scînteîa", a lup
tat cu perseverență pentru promovarea 
noului, pentru răspîndirea experienței 
înaintate și înlăturarea lipsurilor ivite 
în activitatea unora din unitățile noas
tre silvice.

Felicitînd din toată inima ziarul 
„Muncitorul Forestier" cu prilejul săr-

pusă

înfăp- 
le-ati

C. LUCIAN

In raionul Jimbolia
puterii populare, în luptain anii puterii populare, în lupta 

pentru transformarea socialistă a agri
culturii introducerea tehnicii înain
tate a devenit o problemă de masă, 
care preocupă în egală măsură atît 
pe omul de știință, pe inginerii și 
tehnicienii de orice specialitate, cît și 
pe țăranul muncitor. Realizările ob
ținute pe linia dezvoltării agriculturii 
în țara noastră, confirmă politica 
justă dusă de partidul nostru la sate. 
In raionul Jimbolia colectivizarea agri
culturii s-a terminat încă din toamna 
anului 1958. In prezent lucrează în 
cele 23 de gospodării agricole colec
tive peste 10,400 familii de țărani 
muncitori.

Producțiile mari obținute în anul 
1958 și 1959 dovedesc din plin supe
rioritatea agriculturii socialiste. In 
anul 1958, gospodăriile colective din 
raion au obținut o producție medie la 
porumb de peste 3.000 kg. Producții 
mari Ia hectar, s-au obținut și la cul
tura griului, producția medie pe raion 
în anul 1959 fiind de 1860 kg/ha. Dacă 
acestea au fost producțiile medii rea
lizate pe raion, au fost insă parcele 
pe care s-au obținut producții și m ii 
mari. Gospodăria agricolă colectivă 
„Comuna din Paris" din comuna Che- 
cea, a obținut pe o suprafață de 30 
ha, o producție de peste 3.000 kg grîu 
la ha, iar gospodăria agricolă colec
tivă Cenei, peste 3.500 kg pe o supra
față de 50 de ha.

Toate aceste rezultate, se datoresc 
unei bune organizări a muncii și in
troducerii cu curaj a agrotehnicii îna
intate 
dăriile

Așa 
făcut 
20.000 
naturale pe 7.000 ha și chimice pe 
5.800 ha. Acest lucru s-a putut realiza 
numai prin schimbarea prejudecăților 
învechite care se ntai întîlneau încă 
la unii țăranj muncitori. Cursurile 
agrozootehnice organizate an de an 
in cadrul raionului Jimbolia, au fost 
acelea care au deschis drum larg pă
trunderii cunoștințelor agrotehnice.

Astăzi, mulți țărani muncitori dau 
un ajutor concret inginerilor și tehni
cienilor din gospodării ajutindu-i să

introducă noul în producția agricolă. 
Așa se explică că numai în cursul 
anului 1958 în cele 23 gospodării co
lective din raion au funcționat 23 de 
cercuri agrozootehnice cu un număr 
de peste 1200 de cursanți. Mulți din 
acești colectiviști cursanți sînt astăzi, 
brigadieri, șefi de echipe sau buni în
grijitori de animale și luptă cu hotă- 
rîre pentru ridicarea producției la ha 
și a productivității animalelor.

Roadele învățămîntului agrozooteh
nic de masă se văd în fiecare din re
coltele obținute. Nu întîmplător gos
podăria agricolă colectivă din lecea 
Mare, a obținut anul acesta, o produc
ție de 2.800 kg. ovăz la hectar. Ingi
nerul Ardelean Aurel, lectorul cercului 
agrotehnic a reușit să trezească inte
resul colectiviștilor cursanți pentru 
folosirea semințelor de mare produc
tivitate.

întrucît în raionul Jimbolia lucră
rile agricole de sezon au fost termi
nate, gospodăriile colective 
aceste zi le, toate măsurile 
lorice pentru deschiderea în 
bune condițiuni a activității
agrozootehnice. Ințelegînd importanța 
acestei forme de ridicare a nivelului 
profesional al țărănimii muncitoare, 
conducerile gospodăriilor agricole co
lective vor cuprinde și în acest an in 
cercurile agrozootehnice pe cei mal 
buni colectiviști, antrenînd un număr 
cît mai mare de brigadieri și șefi de 
echipă. Ele trebuie să asigure toto
dată condițiile unei bune desfășurări 
a lecțiilor pregătind din vreme săli de 
cursuri corespunzătoare, bine încălzite 
și luminate.

Ridicarea nivelului profesional al 
țărănimii muncitoare în scopul însu
șirii și aplicării în producție a reali
zărilor științei și experienței înaintate 
trebuie să stea în centrul preocupărilor 
inginerilor și tehnicienilor din agri
cultură. Ca lectori în învățămîntul 
agrozootehnic de 
predea lecții bine 
sarcinile imediate 
lective, să facă 
cele mai avansate
să lupte cu hotărîre împotriva a tot

ce este înapoiat șl învechit în practica 
agricolă.

Loturile demonstrative și pentru 
producții record ce vor fi organizate 
în anul I960 vor fi date spre îngrijire 
cursanților care în acest fel, vor par
ticipa la concursul special organizat 
pe regiune, cu care ocazie 
bune loturi vor fi premiate 
larizate.

Noi credem că in noul an 
țămî-nt agrozootehnic de masă 
antrena un număr de circa 2.000 de 
colectiviști, care vor căpăta noi cu
noștințe agrozootehnice, devenind ast
fel factori activi în ridicarea 
țiilor medii la hectar și pe cap 
mal în raionul Jimbolia.

Ing FAUR IOSIF 
vicepreședinte al sfatului 

raional

cele mai 
Și popu-

de învă-
vom

produc- 
de ani-

popular

iau în 
organiza- 
cele mai 

cercurilor

și diferențiate de către gospo- 
colective din

de exemplu, în anul 1958, s-au 
arături adinei de toamnă pe 
ha, s-au aplicat îngrășăminte

raionul nostru.

masă ei trebuie să 
pregătite, legate de 
ale gospodăriei co- 
propagandă pentru 
metode agrotehnice.

LA CLACĂ

bătoririi deceniului său de activitate, 
colectivul de redacție al ziarului nos
tru îi urează să obțină noi și impor
tante succese pe tărlmul dezvoltării 
experienței pozitive obținute în cei 
zece ani de muncă, al lărgirii și îmbo
gățirii tematicii și ridicării nivelului 
publicistic, ai tratării cu tot mai mul
tă competență și curaj a problemelor 
ce se pun în fața sectorului forestier. 
Dorim redactorilor, corespondenților și 
colaboratorilor ziarului să aducă o 
contribuție tot mai activă la înfăptui
rea importantelor sarcini care stau 
în fața lucrătorilor din silvicultură.

*
Duminică 22 noiembrie a avut loc 

în sala de festivități a Departamentu
lui Silviculturii o adunare festivă cu 
prilejul împlinirii a zece ani de activi
tate a ziarului „Muncitorul Forestier". 
Au participat reprezentanți ai condu
cerii Departamentului Silviculturii, ai 
Prezidiului C.C. al Sindicatului Munci
torilor din Agricultură și Silvicultură, 
redactori, corespondenți și colabora
tori ai ziarului și reprezentanți ai pre
sei din București. Tovarășul Ion Pa- 
nait, redactorul șef al „Muncitorului 
Forestier", a prezentat un amplu refe
rat în care 
rului de ia 
acum.

Numeroși
tori ai ziarului care au luat cuvîntul 
pe marginea referatului au făcut pro
puneri interesante în vederea îmbogă
țirii tematicii și 
lor cuprinse în 
gâturilor dintre 
corespondenți și

Au fost premiați, cu acest prilej, 
număr de 24 de corespondenți și 5 
laboratori care prin munca lor au dat 
un sprijin prețios bunei desfășurări 
a activității ziarului.

a oglindit activitatea zia- 
începuturile sale și pînă

corespondenți ți colabora-

conținutului articole- 
ziar și a întăririi 
redacție și masele 
cititori.

le- 
de

un 
co-

CITITORI!
Faceți din timD abonamente 

la ziarul
„agricultura

NOUA"
oe anul 1960 

costul unui abonament:
oe 3 luni lei 5
ne 6 luni lei 10
oe un an iei 20

Abonamentele se orimesc 
de către difuzorii de Dresă
din instituții. S M.T. uri. aos-
oodăril de stat, factori dos- 
tali si oficii Dostale.

— ♦ • ♦ ♦ ♦

Au venit zilele reci de toamna. In sa
tele patriei noastre se organizează nu
meroase seri de clacă. In fotografie: 
o clacă organizată în casa lui 
Moraru, din comuna Gălăuțaș, 

giunea Autonomă Maghiară
Foto : AGERPRES

Ioan
re-

Achiziționează produse
Cooperativa de consum din comuna 

Delen., raionul Vaslui, a achiziționat 
în ultimele 15 zile o importantă canti
tate de produse agricole printre care: 
8.000 kg nuci, 1.100 kg păsări, 4.000 
kg fasole, 25.000 ouă etc.

Fruntași pe cooperativă sînt achi- 
zitorii Cucu R. Ion și Biăniță Teodor,

VICTOR VASILIU
’ corespondent

Au respectat 
contractul încheiat 

pentru tloarea-soarelui
Membrii gospodăriei colective „Ho- 

ria Cloșca și Crișan" din comuna 
Bogdănița, raionul Bîrlad, au mărit 
în primăvară contractul încheiat cu 
cooperativa de consum pentru vînza- 
rea florii-soarelui produsă, de la 
17.000 kg. la 52.313 kg. Îndată după 
recoltare această cantitate a fost tran
sportată la baza de recepție Bîrlad.

La obținerea unei producții bune de 
floarea-soareiui în acest an s-au evi
dențiat tov. Gh. Bădărău, Andrei Li- 
vooschi, N. Buhuș, Alex. Budei, Mi. 
tică Munteanu, Gh. Dodoi, Ilie Onuț, 
Mihai Botezatu și Ion Profir.

I. BOLEA
corespondent

Cînd lupul devine cioban
Povestea cu lupul devenit cioban, pe 

care o știu și copiii, n-au știut-o din 
păcate pînă acum cîtva timp și membrii 
întovărășirii agricole „Avram lancu" 
din comuna Zorleni, raionul Bîrlad. Și 
n-au știut-o — se pare — nici tovarășii 
din comitetul executiv al sfatului popu. 
Iar al acestei comune. Ce spune poves
tea ? Spune, nici mai mult, nici mai 
puțin, că „lupul devenit cioban a mîn- 
cat oile".

Dar, să lăsăm povestea și să venim la 
treaba noastră, adică la întovărășirea a- 
gricolă din Zorleni. Mai întîi se cere a 
fi precizat că încă la începutul acestui 
an. cu ocazia adunării generale, a fost 
ales președinte al acestei întovărășiri 
Tudor Niculae. om cu vorba mieroasă și 
înfigăreț de mama focului. Vorbea o 
zi întreagă, nădușind, și nu ostenea. 
„O să facem... o să dregem..." zicea el, 
și într.adevăr numai de făcut și de 
dres s-a ținut. Unii membrii ai întovă
rășirii însă nu se sfiau să spună despre 
el că nu e om de încredere. Ba unii 
chiar accentuau : „Tudor Niculae — 
lupul". Și aveau motive să spună acest 
lucru. Ei știau, i 
mulți ani în urmă 
ocupase cu specula 
apoi, pe cînd era în 
Zorleni, spărsese o 
niște țiglă.

bunăoară, că nu cu 
Tudor Niculae se 

i de cherestea și mai 
serviciul S.M.T.-ului 
magazie, sustrăsind

PUNCTUL FARMACEUTIC AL DISPENSARULUI

Foto:
AGERPRES

satele patriei 
noastre au luat 
ființă numeroa
se dispensare cu 
puncte farmaceu
tice și case de naș
teri, In fotografie : 
o țărancă munci
toare cumpărînd 
medicamente de la 
punctul farmaceu
tic al dispensarului 
comunal din co
muna Nazna, ra
ionul Tg. Mureș.

întreaga cantitate 
de porumb

Membrii gospodăriei agricole colec
tive ,,Răsăritul" din satul Costinești, 
regiunea Constanța, au predat la ba
zele de recepție întreaga cantitate de 
17 vagoane de porumb, cît prevedea 
contractul încheiat cu statul.

Au predat cantitățile 
de produse contractate 

cu statul

o mare

In aceste zile la baza de recepție 
din comuna Rîciu, raionul Sărmaș, 
preluarea produselor contractate cu 
statul s.a desfășurat într-un ritm sus
ținut. întovărășirea „Unirea" din sa
tul Milășel, raionul Sărmaș, care a 
contractat în acest an p.e lîăgă
cantitate de grîu, și 170 tone porumb, 
și 65 tone floarea-soarelui, a predat 
pînă nu de mult întreaga cantitate de 
produse contractate. Și întovărășirea 
„Agronomul" din Nima Milășeluiui și 
,,24 Ianuarie" din satul Crăești au 
predat produsele contractate cu sta
tul.

IOAN GOREA
corespondent

Prevederile contractului colectiv
au fost îndeplinite înainte de termen

Panglicar care știe să cîștige încrede, 
rea celor „slabi de înger", Tudor Nicu
lae a ajuns, cum am spus, președintele 
întovărășirii agricole din Zorleni. S-a 
invîrtit, s-a sucit și piuă la urmă a găsit 
portila. „Eu zic să măsurăm in perime
trul întovărășirii suprafața de teren cu 
care a venit fiecare întovărășit și să și-o 
muncească respectivul". Gură-cască din 
consiliul întovărășirii și de la sfatul 
popular comunal nu vedea că Tudor Ni
culae nesocotește prevederile statutului 
model al întovărășirilor agricole, care 
precizează că țăranii muncitori iși unesc 
terenurile spre a le muncii în comun 
pentru a dobîndi recolte bogate. „Și să 
nu stabilim tot pămîntul la un loc, ci 

l treiiu mai multe bucăți. Are omul __
hectare, să.i măsurăm în trei părți" — 
stăruia panglicarul. Gură-cască aproba 

în 
ma
fie- 
așa 
Fă- 
ha. 
Ga
ab i

și Țudor Niculae iși punea planul 
aplicare. Ce voia el ? Voia ca prin 
surătoare să răpească din suprafața 
cărui întovărășit pite o bucată. Și 
s-a întimplat. Intovărășilului Ștefan 
curaru i-a măsurat mai puțin 0,50 
lui Costică Mihăilă 1 ha, lui Iordan 
lețeanu mai puțin 0,75 ha, iar la 
întovărășiți, cum ar fi de pildă Vladi 
mir Ciocan, nu le-a mai măsurat nimic. 
Cu ce s-a ales Tudor Niculae din trebu 
șoara asta ? Cu vreo 10 hectare in plus 
față de cele 8 ha ale lui aduse in în
tovărășire.

La început nu s-au plîns de tllhăriile 
lui Tudor Niculae decît acei întovărășiți 
cărora nu li se măsurate nimic. Vladi
mir Ciooan, de pildă, s-a dus la sfatul 
popular comunal și a arătat fapta lui 
Tudor Niculae. „Ieși afară" — 
răspunsul pe care el l.a primit 
președintele sfatului, Constantin Florea. 
De ieșit a ieșit el afară, dar s-a dus în 
altă parte unde a găsit tovarăși care nu 
trec cu vederea abuzurile și necinstea. 
Așa că nu după multă vreme a fost 
trimis la Zorleni inginerul cadastral 
Mlnza de la Bîrlad. Acesta a avut în
sărcinarea să măsoare parcelele atribuite 
de Tudor Niculae întovărășiților și 
pe acelea de pe care el ridicase recolta. 
Pînă la urmă s-a constatat că plîngerea 
întovărășiților era îndreptățită. Tudor 
Niculae acaparase în perimetrul întovă
rășirii suprafața de 10 ha.

Tot cu ocazia cercetărilor s-a descope
rit că Tudor Niculae în complicitate cu 
Ion Ghiorghiță au sustras noaptea de 
la combina care recolta griul din înto
vărășire, cîteva căruțe de grîu. Același 
lucru a vrut să-l facă și cu Alexandru 
Ștăncescu, dar acesta a refuzat propu
nerea tîlhărească a lui Tudor Niculae.

Tărășenia cu lupul devenit cioban nu 
s-a terminat însă. Tudor Niculae a fost 
arestat și urmează să fie judecat pentru 
nelegiuirile sale.

Membrii întovărășirii agricole din 
Zorleni, oameni cinstiți, au căpătat sa
tisfacția că răul a fost curmat, dar a- 
ceasta nu este deajpns. Pe viitor ei tre
buie să aibă ochii în patru cînd iși aleg 
președintele întovărășirii, ca să nu se 
mai repete povestea lupului devenit 
cioban.

Cu 10 ani în urmă, centrul mecanic 
din Timișoara abia se înfiripa. Cîțiva 
strungari, doi.trei fierari, o echipă 
redusă de monterj și alți muncitori 
calificați se străduiau din răsputeri 
să înjghebeze cu utilajul existent sec
ții și ateliere în care să repare pri
mele tractoare ale primelor S.M.T.- 
uri care luaseră fiiință în regiune.

Odată cu trecerea vremii, centrul 
mecanic a crescut ca un pom roditor 
sădit într-un pămînt fertil. De la 80 
de muncitori, el a ajuns să aibă astăzi 
un personal de peste 580 de salariați. 
Clădirile vechi, insalubre, au fost în
locuite cu altele noi. Au apărut ate
liere și secții spațioase, care au fost 
înzestrate cu mașini de înaltă tehni
citate care dau un randament sporit. 
A fost construit un grup social- cul
tural, compus din sală de spectacole, 
cantină, club, bibliotecă, birouri pen
tru organizațiile obștești, magazii 
pentru păstrarea echipamentului spor
tiv etc.

Un ro| important în obținerea 
succeselor amintite l-au avut contrac
tele colective anuale, pe care atît 
salariații cît și administrația centru
lui mecanic se angajau să le îndepli
nească sprijinindu-se reciproc pen
tru realizarea obiectivelor propuse.

a fost 
de la

In contractul colectiv pe anul în 
curs — care a fost îndeplinit înainte 
de termen — era prevăzut între altele 
ca productivitatea muncii să crească 
cu 7,7 la sută, să se realizeze eco
nomii la confecționarea pieselor de 
schimb în valoare de 350.000 de lei, 
iar prețul de cost să scadă la fiecare 
reper, ca urmare a unei mai bune or
ganizări a întrecerii socialiste, cît și 
a creșterii calificării cadrelor de mun
citori.

Conducerea centrului mecanic Ti
mișoara se angaja să contribuie la 
ușurarea condițiilor de lucru din ate
liere, prin introducerea micii mecani
zări, punînd Ia dispoziție toate ma
terialele solicitate, să asigure o ven
tilație perfectă in secția de turnăto
rie. sudură etc,, să asfalteze rampa 
de parcare a tractoarelor, să mă
rească capacitatea băii, să sprijine 
terminarea locuințelor muncitorești 
individuale.

Cum a fost posibil ca 
obiective să fie realizate 
termen ?

Mai întîi, contribuția cea mai pre
țioasă și-au adus-o cei nouă membri 
ai comitetului sindical, în frunte cu 
tov. Mutarf Valeriu președintele co
mitetului. Imediat după semnarea 
contractului colectiv, comitetul de în
treprindere a 
toate grupele sindicale asupra posi
bilităților de îndeplinire a angaja
mentelor luate

Muncitorii 
cerut ca la toate consfătuirile de pro
ducție să participe și cîte un delegat 
al administrației, pentru a fi la curent 
cu cele necesare bunului mers al pro
cesului de producție. Această iniția
tivă a dat roade deosebite, deoarece 
directorul centrului, tov. Moldoveanu 
Emil inginerul șef, dispecerii, șefii de 
secții, au fost mai mult antrenați la 
dezbaterea în mase a procesului de 
producție. Astfel s-au putut găsi mai 
repede soluții care să ducă la crește
rea producției, la mărirea productivi
tății muncii.

Ca urmare a măsurilor luate, pro-

toate aceste 
înainte de

S RADU

organizat dezbateri in

de muncitori, 
centrului mecanic au

ductivitatea muncii a crescut depă
șind cu 13 procente prevederile con
tractului colectiv. S-au realizat eco
nomii la confecționarea pieselor de 
schimb pentru tractoare in valoare 
de 617.000 lei, adică cu 267.000 lei 
mai mult decît era prevăzut, iar pre
țul de cost a scăzut cu 14,18 la sută 
față de angajamentul trecut în con
tractul colectiv. In toiul întrecerii 
socialiste, s-au evidențiat strungarii 
Vodă Florea, Haravneac Mihai, tur
nătorul Ardelean Teodor, mecanicul 
monter Pusztag Ștefan și alții.

In lupta, pentru creșterea produc
tivității muncii și reducerea prețului 
de cost, a luat o largă extindere miș
carea inovatorilor și raționalizatori- 
lor. Astfel, tov. Orban Helnuth 
șlt să confecționeze din fontă 
care înainte se aducea din 
Tov. Cîrlea Aurel a făcut 
dificare a declanșatorului la 
rile de probă pentru pompele 
Jecțli, inovație care aduce 
economii, 
vațiilor a 
sută.

Pentru 
și a spori 
ducerea întreprinderii a extins 
mecanizare. Astfel, 
transportului motoarelor de la rampa 
de degresare la ateliere unde se face 
desamblarea, a fost adaptată o ma
cara la un tractor I.A.R.. Cu ajutorul 
acesteia transportul motorului se 
face, fără nici un efort fizic, doar de 
un singur om. In secția de rectificare 
a arborelui motor s-a instalat o ma
cara turnantă, care ridică arboree mo
tor, pentru prinderea in ma
șină, în vederea rectificării. Această 
piesă în greutate de 80 kg., care îna-- 
inte era ridicată de 3.4 oameni, este 
manevrată astăzi cu macaraua de un 
singur om. La secția strungărie a 
fost construită, de asemenea o ma
cara cu ajutorul căreia se ridică 
blocurile motor pentru strunjit. A- 
ceastă macara se mînuiește cu ușu
rință de către strungarul respectiv, 
fără să mai fie necesari alți oameni 
auxiliari, In atelierul de asamblare a 
motoarelor a fost construit un pod 
rulant. Toate aceste măsuri au dus 
la o simțitoare creștere a productivi
tății muncii.

Paralel cti 
ministrativă 
îmbunătățire 
Astfel, prin asfaltarea locului de par
care, desamblarea motoarelor se face 
mult mai ușor și în condiții mai bune 
<le lucru. îmbunătățirea instalației de 
presiune pentru spălare de la rampa 
de degresare constituie, de asemenea, 
un ajutor în munca 
tehnicienilor 
Conducerea 
pectat și angajamentul din contractul 
colectiv, privind instalarea ventila
toarelor pentru evacuarea gazelor 
care se produc ca urmare a procesu
lui de producție la secțiile turnătorie 
șl ambielaj.

Prin mărirea numărului muncitori
lor, baia salariaților devenise neîncă
pătoare, lucrătorii fiind nevoiți să aș- i 
tepte 
spele.
cotea 
nată, 
colectiv.
muncitorii din secția

a reu- 
o piesă 
import, 
o mo- 
bancu- 
de in- 

însemnate 
Față de 1956, numărul ino- 
crescut în 1959, cu 225 la

a ușura condițiile de lucru 
productivitatea muncii, con- 

mlca 
pentru ușurarea

acestea, conducerea ad. 
a luat și alte măsuri de 
a condițiilor de lucru.

muncitorilor și 
din centrul mecanic, 

administrativă și-a res

mult timp pînă să ajungă să se 
Conducerea administrativă so- 

această problemă ca neinsem- 
deși era înscrisă în contractul 

Intr-o adunare sindicală, 
strungărie au

criticat aspru această atitudine a 
conducerii și l-au invitat pe tov. Emil 
Moldoveanu. directorul întreprinderii, 
să urmărească felul în care se desfă
șoară acțiunea de curățenie după 
orele de lucru. N-a fost nevoie de 
această vizită, deoarece chiar a doua 
zi lucrările de amenajare a băii și 1a- 
voarelor de spălare au fost începute 
și terminate într-un timp scurt.

Conducerea centrului mecanic și-a 
respectat angajamentul și in ceea ce 
privește sprijinirea salariaților care 
și-au construit 
Astfel, tov. Tauner Emeric. 
Grigore, Vențel Ion și alții au 
contra cost, prin intermediul 
prinderii, diverse materiale, au 
executa în atelierele 
nic unele lucrări de 
rie ele.

Un sprijin efectiv 
trația muncii culturale de masă. Echi
pele de teatru și dansuri, brigada de 
agitație, cele două echipe de fotbal, 
se bucură de tot sprijinul, avînd local 
de repetiții și teren de antrenament. 
Participanților la această activitate 
li se creează condiții pentru repetijî;, 
fiind schimbați din ture atunci cînf 
interesele muncii obștești o cer.

întregul comitet sindical n-a precu
pețit nici un efort pentru ca toate 
obiectivele din contractul colectiv să 
fie realizate în cele mai bune condi
țiuni. Un sprijin deosebit l-a acordat 
organizația de bază P.M.R., care a 
analizat în mai multe rînduri activi
tatea comitetului de întreprindere, 
oprindu.se în mod deosebit asupra 
felului in care se realizează prevede
rile contractului colectiv.

Felul în care s-a desfășurat munca 
pentru îndeplinirea contractului colec
tiv dovedește preocuparea organiza
ției de partid, a comitetului de între
prindere și conducerii administrative 
pentru îmbunătățirea condițiilor de 
trai ale muncitorilor, tehnicienilor și 
funcționarilor de aici și pentru rezol
varea sarcinilor de producție.

Z. PETRE
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La gospodăria colectiva „Steaua Roșie" — Mădăraș

Retribuția după producție 
Ia porumb se face în bani

LA S. M. T. CARACAL

Pregătiri pentru reparatul 
de iarnă

Grijă pentru sănătatea animalelor

De cîțiva ani, la gospodăria agri
colă colectivă „Steaua roșie" din co
muna Mădăraș, raionul Salonta, se 
aplică cu succes sistemul de retri
buire a muncii în raport cu producția 
obținută.

Cunoscuți ca harnici și pricepuți lu
crători ai pămîntului, precum și ca oa
meni ce îmbrățișează cu multă însu
flețire ceea ce este nou, colectiviștii 
din Mădăraș au obținut ani de-a rîn- 
dul foloase mari de pe urma apli
cării retribuției după producția cu a- 
cord individual. Rezultatele s-au con
cretizat în producțiile mari obținute în 
cursul acestui an. Gospodăria a desti
nat la începutul acestui an suprafața 
de 73 ha. sfeclei de zahăr și 216 ha. 
cultivării porumbului. Fiecare membru 
și-a lucrat cu mai mult simt de răs
pundere parcela ce i-a fost repartiza
tă, dorința fiecăruia fiind aceea de a 
smulge pămîntului recolte cit mai 
mari.

Acum, după recoltare, colectiviștii 
din Mădăraș au făcut bilanțul muncii 
lor la cele două culturi. Astfel, la 
sfecla de zahăr s-au obținut în medie 
peste 3 vagoane la hectar, iar la po
rumb aproape 5.000 kg. știuleți de pe 
fiecare hectar. Tot în acest an, gospo
dăria a avut două loturi experimen
tale pe suprafața de 6 ha., cultivate 
cu aceste plante. Producțiile obținute 
pe loturile experimentale au fost de 
peste 12.000 kg. porumb la ha. și 
63.000 kg. sfeclă de zahăr la hectar.

Pe întreaga gospodărie, planul de 
producție s-a depășit în acest an cu 
61.529 kg. porumb, iar la sfecla de 
zahăr cu 190.203 kg. Gospodăria a 
predat statului cantitățile de cereale 
contractate.

De curînd colectiviștii din Mădăraș 
au hotărît într-o adunare generală ca 
întreaga cantitate de producție obți
nută peste plan să fie valorificată

prin comerțul de stat, iar plata cuve
nită drept retribuție după producție să 
fie făcută nu în natură, ci în bani.

Cei 203 colectiviști care au depășit 
producțiile planificate, urmează să 
primească drept retribuție după pro
ducție suma de 30.432 lei, precum și 
cantitatea de 760 kg. zahăr pentru de
pășirea producției la sfecla de zahăr, 
iar pentru porumb suma de peste 
31.000 lei. Colectiviștii din brigada 
condusă de Gheorghe Poenaru care în 
acest an au înregistrat cele mai mari 
depășiri de producție, urmează să pri
mească pe lingă plata pentru zilele- 
muncă efectuate, și suma de 16-000 
lei.
, Este de remarcat că gospodăria din 
Mădăraș a avut mult de cîștigat și în 
acest an de pe urma aplicării retri
buției după producție. Așa, de pildă, 
s-au redus considerabil numărul zile- 
lor-muncă repartizate muncilor agri
cole, s-a îmbunătățit în mod simțitor 
calitatea muncii și participarea colec
tiviștilor la muncă.

Cointeresarea tuturor membrilor 
față de dezvoltarea gospodăriei se face 
simțită și prin aceea că veniturile rea
lizate numai prin valorificarea produ
selor vegetale și animale, au adus în 
acest an un venit de peste 2.300.000 
lei. După toate calculele, la sfîrșitul 
acestui an, fondul de bază al gospo
dăriei va însuma aproape 3.500.000 lei, 
iar valoarea zilei-muncă va fi între 
33—35 lei.

Exemplul gospodăriei agricole co
lective „Steaua roșie" din Mădăraș 
poate fi urmat de toate gospodările 
colective în vederea întăririi și dezvol
tării lor economico-organizatorice.

AUREL M1NEAȚA 
și P. IOSIF 
corespondenți

Mecanizatori] de Ia S.M.T. Ca
racal, regiunea Craiova, muncesc în 
prezent pe ogoarele gospodăriilor 
colective și întovărășirilor din raza 
de activitate pentru ca să termine 
executarea în întregime a arăturilor 
adinei de toamnă- Ei au dobîndit 
pînă acum succese deosebite : planul 
anual de producție a fost îndeplinit, 
iar prețul de cost redus cu peste 20 
lei per hantru. Paralel însă cu aces
te munci. în atelierul mecanic se fac 
febrile pregătiri în vederea execută
rii reparațiilor de iarnă.

Nu se poate spune că acum la 
S.M-T. Caracal reparațiile de iarnă 
constituie ca în alfi ani o adevăra
tă campanie. In ultima vreme utila
jul agricol se repară aici potrivit 
graficului în tot cursul anului. To
tuși, în perioada de iarnă, chiar gra- 
iicul prevede executarea unui volum 
mai mare de reparații. De aceea, 
conducerea stațiunii și îndeosebi sec
torul mecanic de sub îndrumarea 
mecanicului șef, tov- ing. Constantin 
Nicolae, acordă o atenție deosebită 
pregătirii în cele mai bune condiții 
a lucrărilor de reparații de iarnă.

In scopul ca reparațiile de iarnă 
să se desfășoare la un înalt nivel 
tehnic, pentru început s-a întocmit 
un plan de muncă cuuprinzînd numă
rul tractoarelor și mașinilor agricole 
pe mărci și tipuri. Planul mai pre
vede repartizarea oamenilor din ate
lier pe posturi, ailuirea utilajului în 
atelier precum și necesarul de zile- 
om pentru executarea reparației, da
ta intrării și ieșirii din reparație.

Pe de altă parte atelierul mecanic 
a fost văruit, șarpanta tavanului de 
beton care lăsa să se infiltreze apa

PE MARGINEA LUCRĂRILOR CONSFĂTUIRII 
DE LA „CASA AGRONOMULUI*8 (IV) 

rroaucill uegeiale
;l animale cil mal sporim
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(Urmare din pag. l-a)

cu" din Capitală. Cu unele deo
sebiri în ce privește metodologia, 
ambele referate au arătat calea care 
duce la calcularea în gospodăriile 
colective, a prețului de cost, a pro
ductivității muncii, a rentabilității 
— atît în sectorul vegetal cit și în 
cel animal.

Concluzia care s-a desprins din lu
crările consfătuirii așa după cum au 
arătat tov. prof. Pavel Chirtoacă, 
de la Institutul agronomic „N. Băl- 
cescu" și tov. Dumitru Frăsie din 
M.A.S., este aceea de a se forma un 
colectiv mai lărgit care să studieze 
și să elaboreze în cel mai scurt timp, 
cea mai bună metodologie în calcu
larea prețului de cost. Calcularea pre
țului de cost în gospodăriile colective 
va fi introdusă în mod experimental 
începînd cu anul viitor în 10-15 uni
tăți.

Spre noi succese
In încheierea lucrărilor consfătuirii 

a luat cuvîntul tov. Mircea Gogioiu, 
director general al Direcției generale 
a organizării sectorului cooperatist 
din M.A.S., care a tras concluziile 
pe mărginea problemelor dezbătute 
timp de 10 zile la „Casa Agronomu
lui". El s-a oprit mai pe larg asupra 
a 3 probleme principale care au făcut 
obiectul unor largi dezbateri la con
sfătuire și anume : brigăzile complexe, 
ca o latură a organizării muncii, co
interesarea materială a colectiviștilor 
și măsurile ce trebuie luate pentru 
continua sporire a producției vegetale 
și animale.

Brigada complexă s-a dovedit a fi 
o formă superioară de organizare a 
muncii. Ea s-a născut din necesitatea 
de a exista o cointeresare mai mare 
în obținerea de producții mari, atît 
în sectorul vegetal cît și în zootehnie. 
Referitor la munca brigăzilor com
plexe, s-a insistat asupra unor aspecte 
iegate de mărimea acestora și repar
tizarea animalelor gospodăriei pe bri
găzi complexe în sensul că, atunci 
cînd avem un număr mic de animale 
dinîr-o sPec’e- s8 le repartizăm unei 
brigăzi, nu la două brigăzi. In acest 
fel. se poate organiza foarte bine în
trecerea socialistă și între brigăzile 
care nu au aceeași specie de animale 
în îngrijire. Obiectivele întrecerii: una 
să obțină de pildă rezultate bune în

creșterea vacilor, cealaltă în creșterea 
oilor etc.

S-a arătat, de asemenea că e bine 
ca o brigadă complexă să fie deser-' 
vită de o brigadă de tractoare S.M.T. 
sau de o grupă de tractoare. Este gre
șit însă ca 3 brigăzi S.M.T. să de
servească două brigăzi complexe. Gos
podăriile colective au primit recoman
darea să încheie contracte speciale cu 
S.M.T.-ul în sensul ca să li se repar
tizeze pe tot anul un anumit număr de 
tractoare de care gospodăria are ne
voie, cu'condiția să fie asigurată exe
cutarea hantrajului planificat. Pentru 
a cointeresa și mai mult pe mecaniza
tori în executarea de lucrări de cali
tate, unele gospodării colective i-au 
premiat în natură.

S-a făcut și recomandarea ca atelie
rele să nu fie atribuite brigăzilor com
plexe, ci să fie sub îndrumarea di
rectă a conducerii gospodăriei colec
tive.

Brigăzile complexe, care s-au do
vedit a fi o formă superioară de orga
nizare a muncii, vor fi extinse în anul 
viitor la circa 150-200 de gospodării.

Cu privire la cointeresarea muncii 
colectiviștilor în a obține producții 
sporite, s-a insistat îndeosebi în a se 
aplica pe scară tot mai largă metoda 
plății și după producția obținută, pe 
baza lucrului în acord individual și pe 
grupe mici. Aceasta însă trebuie ex
tinsă la cît mai multe culturi și spe
cii de animale. De asemenea, plata 
avansurilor lunare în bani, s-a dove
dit a fi o metodă bună de cointere
sare materială a colectiviștilor. Bună 
este .și propunerea făcută de către 
tov. Maghiar Teodor, președintele co
lectivei din Mădăraș-Oradea, cu pri
vire la retribuirea muncii în sectorul 
zootehnic în raport cu producția ob
ținută. E bine ca și această metodă 
de cointeresare să fie aplicată îndeo
sebi în gospodăriile mai avansate.

In ceea ce privește loturile demon
strative, s-a făcut recomandarea ca 
acestea să fie extinse la toate cultu
rile și speciile de animale.

★

Participanții la consfătuirea de Ia 
„Casa Agronomului" s-au angajat să 
muncească cu și mai multă pricepere 
și hărnicie pentru ca gospodăriile co
lective din care fac parte să obțină 
noi succese în consolidarea lor eco- 
nomico-organizatorică. >
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© Gospodăria colectivă din 
Sintana, regiunea Oradea, a ob
ținut anul acesta o producție de 
6.120 kg. porumb știuleti la hec
tar de pe suprafața de 609 hec
tare. In același timp, a realizat 
din sectorul zootehnic un venit 
de peste 2 milioane lei, totalul 
veniturilor pe gospodărie ridi- 
cindu-se în acest an la 8 mili
oane lei.

© In grija pentru dezvolta
rea creșterii animalelor și păsă
rilor, colectiviștii din comuna 
Negru Vodă, regiunea Constan
ța, au construit in acest an două 
grajduri (unul pentru vacile de 
lapte și altul pentru tineretul 
taurin), o maternitate pentru 
scroafe, o îngrășătorie de porci, 
un saivan, un coteț pentru pă
sări etc.

© Membrii cooperativei agri
cole de producție „Răscoala din- 
1907“ din comuna Arsache, ra
ionul Giurgiu, au construit in 
acest an un grajd pentru 50 ani
male mari, un coteț pentru 500 
păsări, un pătul cu o capacitate 

remiză și un 
și lemnărie.

de 10 vagoane, o 
atelier de fierărie

© Gospodăriile 
raionul Mizii, au 
acesta 1.691 kg. grîu în medie 
la ha-, iar întovărășirile agri
cole din același raion au obți
nut în medie 1.455 kg. grîu la 
hectar. De asemenea ,1a porumb 
gospodăriile colective au obți
nut în medie 2.824 kg. la ha., 
iar întovărășirile agricole 2.535 
kg. la ha.

colective din 
obținut anul

\
\II

Jl

I

provenită din ploi, a fost reparată. 
Pentru încălzit, în hala de montaj 
a fost instalată o aerotermă. Ceva 
mai mult, muncitorii de aici s-au gin- 
dit să folosească aeroterma și la în
călzitul anexelor atelierului nu nu
mai a halei de montaj, făcînd în a- 
cest sens anumite modiiicări, ducînd 
căldura prin țeavă și în camerele a- 
nexe.

Vechile bancuri de lucru de lemn 
au fost înlocuite ou noi bancuri con
fecționate din metal, prevăzute și cu 
plase de sîrmă pentru protejarea pe
reților.

Intre utilajul șl mașinile-unelte de 
atelier, printre care strunguri, mașini 
de găurit, polizoare, compresor, bor- 
ștangă etc-, au fost din vreme re
vizuite și puse în stare de funcțio
nare. De 
tată cu 
natul și 
injecție, 
în folosință. Cu toate că stațiunea 
nu are încă un banc de rodai hidrau
lic. rodajul motoarelor se va face 
pe vechiul banc de rodaj cu frînă 
cu paletă. O grijă deosebită a fost 
aceea ca instalația de încercarea pu
terii motoarelor și consumul de car
buranți să fie pusă la punct.

Vizitînd atelierul mi-am dat seama 
că aici se va lucra bine și cu 
spor. Calitatea reparațiilor, de pildă, 
va fi asigurată printre altele și da
torită fișelor cuprinzînd minimele 
tehnice elaborate de I.C.M.E-A., care 
sînt aiișate în atelier la locurile cele 
mai vizibile,

Interesîndu-mă de felul cum va de
curge aici procesul tehnologic, meca
nicul șef al. stațiunii a accentuat în 
mod deosebit prima fază din repa
rarea 
larea, 
făcea 
fectă, 
ea, în acest an. mecanicul 
Molnar împreună cu inginerul Con
stantin au inovat o baie de spălat 
piesele cu apă caldă sub presiune, 
inovație realizată în cadrul planului 
tematic- Același mecanic Molnar, a 
făcut dintr-o borștangă veche un dis
pozitiv pentru strunjirea cuzineților 
de bielă în biela proprie. Apa nece
sară este asigurată din fîntina 
curtea S.M.T.-ului și dusă pînă 
baia de spălare cu ajutorul 
electropompe.

In scopul economisirii de cît 
multe piese de schimb Ia reparații, 
aici s-a pus un accent deosebit Pe 
recondiționarea unui număr mare de 
repere printre care: steluțe K..D-, 
pompe de injecție, motorașe K.-D., e- 
manșarea chiulaselor prin bucșare 
etc. De asemenea, în atelierul pro
priu se vor fabrica diferite șuruburi, 
piulițe, garnituri. In acest scop sec
ția de strungărie va lucra permanent 
în două schimburi-

Reparațiile de iarnă pot fi consi
derate ca și începute. Primele trac
toare și motoare au intrat în atelier. 
S-a început aprovizionarea cu piese
le de schimb necesare- Față de mă
surile luate aici, ești încredințat că 
mecanizatorii de la S.M.T- Caracal 
vor termina la timp și bine și aces
te lucrări.

curînd stațiunea a fost do- 
un nou banc pentru etalo- 
centricubatu! pompelor de 
care a fost montat și dat

tractorului: degresarea și spă- 
care pînă în acest an nu se 
în condiții de curățenie per- 
cum o cere tehnica- De ace- 

Tiberiu

din 
la 

unei

mai

L. ION

Măresc numărul 
stupilor

La începutul acestui an colectiviștii 
din satul Scărlătești, comuna Cireșii, 
raionul Filimon Sîrbu, au cumpărat 
un număr de 26 de stupi. Fiind bine 
îngrijiți de către colectivistul stup ar 
Z. Guran, producția de miere obținută 
a depășit cu mult așteptările. Astfel, 
de la cej 26 de stupi, în loc de 350 
kg miere cît era planificat s a obți
nut cantitatea de 700 kg miere care 
vîndută statului împreună cu ceara 
a adus un venit de 11160 lei.

Pentru anul viitor colectiviștii din 
Scărlătești au hotărît să dubleze nu
mărul stupilor.

GH. JALBA 
corespondent

Tn ultimul an, co
lectiviștii din co. 
muna Lenauheim, 
regiunea Timișoara, 
și-au construit case 
noi. In fotografie: 
colectivistul Ni stor 
Vasile stînd de 
vorbă cu doi vecini 
în fața casei sale 
pe care a con
struit-o cu venitu
rile din gospodăria 

colectivă
Foto AGERPRES

sănă tații animalelor și la gospodăria dese acordă
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O deosebită atenție , . „ . . .
stat Tărtășești, regiunea București. In fotografie: medicul veterinar Miti- 

șor Dumitru executînd tuberculinarea uneia din vacile gospodăriei-

Foto: C. DUMITRU

Plasată în mijlocul unui mare ba
zin legumicol, Fabrica de conserve 
Valea Roșie, raionul Oltenița, își în
deplinește cu cinste sarcina de mare 
unitate socialistă producătoare de
bunuri alimentare de larg consum.
Prelucrînd mari cantități de fructe și 
legume, fabrica 
și un izvor de 
pentru unitățile 
din împrejurimi.

Stăm de vorbă, 
cu inginerul Dicu 
bricii, cu care am vizitat întreprin
derea.

In sala cazonelor „Vacuum" în 
care se prepară pasta de roșii — 
am găsit în plină activitate pe mais
trul fierbător Victor Vasile. unul 
din fruntașii fabricii.

Fabrica lucrează în 3 schimburi 
21.000 kg. de conserve, iar într-o 
campanie, se produc 300 de tone de 
conserve de fructe, 600 de tone de 
pastă de tomate, 1-300 de tone de 
conserve de legume și 600.000 sti
cle mici cu suc de roșii.

— Toate cele despre 
vorbii le-am produs anul 
anul însă iabrica noastră 
plet modernizată, iar capacitatea de 
producție va fi mult mărită, vorbea 
cu însuflețire directorul-

— Și materia primă de unde v-o 
procurați ? îl întreb pe director, vă- 
zînd c-a sosit un camion cu roșii.

In Ioc de răspuns, directorul îmi 
arată o listă bătută la mașină. Ci-

ește în același timp 
venituri însemnate 

agricole socialiste

mai zilele trecute, 
Ion, directorul fa-

care v-am 
acesta ; Ia 
va fi com-

tesc : G.A-S Roseti : 21.450 kg ma
zăre, Negoești: 10 000, Popești-Leor- 
deni: 70.000 ; Radovanu : 10 000 kg. 
roșii, Ulmeni 13.000, Șoldanu : 13.000 
și Valea Roșie : 12.000. Vișine și ci
reșe de foarte bună calitate au fost 
aduse de la G.A-S- Buciumeni,

Acum cînd 
colective și 
vestea că se 
fabricii, prin 
și prin completa ei modernizare, con
ducerile acestor unități au hotărît 
mărirea suprafețelor cultivate cu le
gume-

O noutate este aceea că fabrica de 
conserve din Valea Roșie a fabricat 
vara asta o cantitate de dulceață de 
trandafir, foarte apreciată pe piețele 
străine. Acum, Ia una din gospodă
riile de stat din împrejurimi, se vor 
planta 20 de hectare cu trandafiri 
pentru dulceață.

Ion Năsțase, secretarul organizați
ei de bază din gospodăria colectivă 
din Valea Roșie, care însoțea cami
onul cu roșii îm povestea despre in
teresul pe care l-a provocat în gos
podăria lor vestea că fabrica va fi 
mărită, iar procesul tehnologic adus 
Ia nivelul tehnicii mondiale.

— Noi am și hotărît să lărgim gră
dina noastră de legume și zarzava
turi. care-i tare aproape de fabrică, 
cu încă 5 hectare. Anul acesta am 
luat pe legume cîteva sute de mii 
de lei, la anul vom mări și mai mult 
venitul adus de grădina noastră, 
mi-a spus el vesel

S-au oprit la acoperiș
Iarna bate la ușă. Și iată că acum, 

in prag de iarnă, stnt unități agricole 
de stat care nu-și pot adăposti anima
lele in condiții optime. Aceasta din 
cauză că grajdurile construite pină la 
acoperiș, nu pot fi date in folosință 
din liosa cartonului asfaltat cu care 
să fie acoperite. Un exemplu edifica
tor ni-l dau cele șase grajduri pentru 
taurine din gospodăriile agricole de 
stat Girov. Piatra Neamț, Răcăciuni 

din regiunea Bacău. Am avut 
văd zilele trecute 'a 
a gospodăriei de 
zeci de vaci stăteau 
in grajdul nou con-

în gospodăriile de stat, 
întovărășiri a ajuns 
dublează capacitatea 
dotarea cu utilaj nou

ete., 
astfel ocazia să 
secția Bălănesti 
stat Girov, cum 
zgribulite și ude 
struit, dar încă neacoperit.

— De ce nu aduceți carton 
tat să acoperiți grajdul? l-am 
bat pe zootehnistul secției.

— Nu se găsește, am primit 
punsul.

intr-adevăr la baza nr. 7 a D.G.A.D.- 
ului care aprovizionează unitățile a- 
gricole din regiune cu astfel de mate
riale, nu se găsea carton asfaltat- De 
asemenea, nu se găsea nici ciment și 
nu se găseau fiindcă întreprinderea 
„Teleajen" din Berceni și fabrica de 
ciment ,,Stinca" din Brăila, nu-și res
pectă contractele încheiate livrind la 
timp și 
teriulele 
ducerea 
dar ele 
alta ar . .
generală de aprovizionare și desfacere 
din cadrul Ministerului Agriculturii și 
Silviculturii ar fi luat Legătura cu 
întreprinderile respective și cu organele 

•superioare ale acestora pentru soluțio
narea problemei.

Ar fi bine ca măcar acum, cind 
timpul nu mai așteaptă Direcția ge
nerală de aprovizionare și desfacere 
să facă demersurile necesare pentru 
ca materialele de construcții să ajun
gă neintirziat la unități.

GH. B.

asfal- 
intre-

răs-

ln cantitățile contractate, ma
de construcție solicitate. Con- 
Bazei a făcut unele demersuri, 
au fost infructuoase. Cu totul 
ți fost situația dacă Direcfia

Pentru producții mari de sfeclă de zahăr
De ce numai pe 2 ha și nu pe 45 ?

De pe un lot de două hectare gospo
dăria de stat Periam-Timișoara, a 
recoltat 105.000 de kg de sfeclă de 
zahăr la hectar. Aceasta este desigur 
o producție bună. Chiar una din pro
ducțiile de sfeclă cele mai. bune ob
ținute în 1959. Dar producția aceasta, 
obținută pe 2 ha, n-ar trebui să mul
țumească pe tovarășii care muncesc 
ia gospodăria agricolă tte stat Pe 
riam. De ce? Pentru că ei muncesc 
bine și celor aflați sus Ii se cere să 
ajungă și mal sus. De la ei, oameni 
pricepuți, cu experiență, care lucrează 
într-o unitate bună, cu posibilități 
mari, se pretinde mai mult decît de la 
alții. Dar tovarășii care muncesc 1? 
gospodăria de stat Periam n-ar tre
bui să fie mulțumiți cu rezultatul ob 
ținut și fiindcă producția medie obți
nută de dînșii la hectarul cultivat cu 
sfeclă este de numai 25.000 de kg la 
hectar în timp ce pe terenurile înve

cinate ale altor unități s-au realizat 
producții mult mai mari.. Apoi, fiindcă 
pe încă 43 de ha gospodăria de stal 
Periam putea obține o producție me
die de sfeclă de cel puțin 8 vagoane 
la hectar-

Gospodăria agricolă de stat Periam 
a irigat 45 din cele 125 de ha cul
tivate cu sfeclă. Pe toată suprafața, 
cultivată cu sfeclă după porumb,1 s-au 
făcut următoarele lucrări: gunoi re 
toamna cu cîte 20.000 kg de bălegar la 
ha, apoi, toamna, terenul a fost arat 
la adîncimea de 25—30 de cm. Pri
măvara, terenul a fost grăpat. La ju
mătatea lunii martie sfecla a fost în- 
sămînțată cu semănătoarea, dîndu-se 
la ha cîte 20 de kg de să- 
mînță. Pe întreaga suprafață s-au 
efectuat trei prașile: prima cînd plan 
tele aveau o singură frunză, a doua 
după apariția frunzei a ireia, cînd s-a 
făcut și-rări-tul, lăsîridu-se 18—20 de cm

distanță între plante pe rînd. La sfîr
șitul lui iunie s-a făcut ultima prașila, 
a treia. După cum am precizat, a.este 
lucrări au fost făcute pe întreaga su
prafață cultivată cu sfeclă. Pe 43 de 
ha s-a mai aplicat in piui și o udare. 
Pe alte două hectare s-nu aplic-ii in 
total trei udări și 200 de kg de su
perfosfat la hectar.

Producția medie la h ctar pe în 
treaga suprafață cultivată a fost, după 
cum s-a spus- de 25.000 de kg. La a- 
ceastă medie s-a ajuns datorită cul
turii irigate. Pe cele 80 de ha neiri
gate s-au recoltat numai 15.000 de kg 
de sfeclă la hectar. Ce se desorlnde 
de aici? Mai înainte de a răspunde 
trebuie adăugat că toată sfecla de za
hăr a fost cultivată în teren care 
avea aceeași fertilitate. Deci diferen
ța de producție se explică prin felul 
diferit în care a fost cultivată 
sfecla. Prașilele făcute la cultura ne-

O experiență prețioasă 
în cultivarea sfeclei de zahăr

Colectiviștii din comuna Olari, ra
ionul Criș, au cultivat anul trecut cu 
sfeclă de zahăr o bună parte din su
prafața arabilă a gospodăriei. Fiind 
insămînțată tîrziu și nelucrată așa 
cum trebuie, sfecla a dat la hectar o 
producție de numai 13.500 kg.

După Plenara din 26-28 noiembrie 
1958, membrii acestei gospodării au 
analizat temeinic posibilitățile pe care 
le au și au hotărît să extin
dă suprafața cultivată cu sfeclă de 
zahăr, și să aplice întocmai toate 
regulile agrotehnice cerute de această 
prețioasă plantă. Hotărîrea a fost 
pusă în fapt, iar rezultatele n-au în- 
tîrziat să se arate. De cîteva zile s-a 
terminat recoltatul și predarea în
tregii cantități de sfeclă de zahăr — 
constatîndu-se cu această ocazie că 
producția medie obținută de gospo
dărie pe cele 240 de ha este de 31.600 
kilograme la hectar.

Tov. loan Diaconu, agronomul gos
podăriei colective mi-a vorbit pe larg 
de întregul complex de măsuri agro
tehnice pe care l-au folosit colecti
viștii în vederea obținerii unei pro
ducții mari. Una dintre lucrările prin
cipiale făcute p-e terenurile destinate 
sfeclei de zahăr a fost arătura de 
toamnă executată la o adîncime de 
30 centimetri.

Pină la semănat terenul a fost lu
crat cu cultivatorul de două ori. 
înainte de însămînțare au fost în
corporate în sol cite 200 kg super
fosfat fl 100 kg azotat de amoniu la

fiecare hectar. Semănatul a fost fă
cut în jurul datei de 10-15 martie. 
Distanța între rînduri a fost de 50 
cm. Îndată ce plantei i-au apărut 
două frunze, s-a făcut buchetatui și 
răritu! pe rînd, la 20 cm plantă de 
plantă. S-au efectuat în total patru 
prașile, fiecare constînd dintr-o pra
șilă mecanică și una manuală. Îna
inte de prașila a doua au fost apli
cate îngrășăminte chimice suplimen
tare — cîte 100 kg azotat de amoniu 
la hectar, pe 40 la sută din supra
fața totală, mai ales pe parcelele 
unde plantele erau mai slab dezvol
tate.

Înainte de prașila a patra, au 
fost împrăștiate aproape pe întreaga 
suprafață cîte 150 kg. superfosfat la 
ha. Efectul pe care l-a avut această 
ultimă îngrășare suplimentară a fost 
urmărit îndeaproape de membrii gos
podăriei. Unii dintre ei nu prea în
țelegeau necesitatea acestei lucrări. 
Agronomul gospodăriei Ie-a arătat-o 
însă practic. El a delimitat pe cîmp, 
în tarlale diferite, 2 parcele de cîte 
2 ha, unde nu s-a aplicat superfos
fat. Ce s-a constatat ? Pe suprafețele 
care au primit superfosfat la prașila 
a 4-a s-a obținut o producție medie 
de 37.000 kg la ha, iar pe parcelele 
nefertilizate recolta a fost de numai 
30 000 kg. la ha.

Așa cum aminteam mal sus, colec
tiviștii din Olari au predat întreag i 
recoltă de sfeclă de zahăr. Ei vor 
primi in schimbul ei 2.800.000 lei, 7

vagoane de zahăr etc. Gospodăria va 
obține de la cultura sfeclei de zahăr 
un venit total de aproape 3.500.000 
lei.

La obținerea unor producții mari 
de sfeclă de zahăr a contribuit — pe 
lingă factorii amintiți — și hărnicia 
oamenilor, cointeresarea directă a 
colectiviștilor prin aplicarea acordu
lui individual. Ca urmare a depăși
rilor de recoltă la sfecla de zahăr, 
colectiviștii din Olari vor beneficia 
de o retribuție și după producția 
obținută, în valoare de 252.800 lei. 
De această formă de stimulare vor 
beneficia în măsură mai mare cei din 
brigada l-a condusă de Emeric Csip- 
kes și cei din brigada Vl-a condusă 
de Ștefan Muscă, care au obținut în 
medie cite 36.000 kg și respectiv 
35.000 kg sfeclă de zahăr la ha.

Mi-am notat și cîteva din planu
rile de viitor ale colectiviștilor pri
vind cultivarea sfeclei de zahăr. Pen
tru anul 1960 acestei plante i-a fost 
rezervată o suprafață de 300 ha. 
Pentru a obține o producție și mai 
mare, membrii gospodăriei vor folosi 
cantități sporite de îngrășăminte na
turale și chimice, vor executa 5 pra
șile și vor iriga 20 de ha. In acest 
scop se fac de pe acum amenajările 
cuvenite în vederea folosirii prin că
dere naturală a apei canalului Mori
lor care străbate hotarele comunei.

IOSIF POPA 
corespondent

irigată au fost de slabă calitate. Așa 
se și explică producția foarte scă
zută. Bună n a fost nici calitatea pra- 
șilelor date la cultura udată o sin
gură data. La cultura udată de trei 
ori Și ajutată cu îngrășăminte chimic^ 
prașilele au fost de mai bună cali
tate.

Spuneam că la producția medie de 
25.000 de kg s-a ajuns datorită cul
turii irigate. La cultura irigată odată, 
prin brazde, s-au obținut 40.000 de kg 
de sfeclă la hectar. Deci o singură 
udare a adus în plus la hectar 25.000 
de kg. Cultura irigată de trei ori, tot 
prin brazde, și ajutată cu îngrășăminte 
chimice, a dat, se știe, 105.000 de kg 
la ha. Cu 90.000 de kg mai mult de- 
cit cultura neirigată.

Ce a împiedicat gospodăria de stat 
Periam să aplice îngrășăminte chimice 
și trei udări pe întreaga suprafață a- 
menajată pentru irigat? Obiectiv vor
bind, în fața gospodăriei n-a stat nici 
o piedică. Intre producția obținută la 
hectar cu o singură udare și cea ob
ținută cu trei udări și aplicarea unui 
plus c'e îngrășăminte este o diferență 
de 65.000 de kg la hectar. Mai tre
buie oare să dovedim că s a cheltuit 
un ban în plus și s au scos două
zeci?

După datele previzibile, la produc
ția medie de 25.000 de kg., obținută 
în acest an. gospodăria agricolă da 
stat Periam va realiza un beneficiu 
de circa 500.000 lei; Dacă s-ar fi 
udat de trei ori cultura de sfeclă de 
pe toate cele 45 de ha amenajate pen
tru irigat s-ar fi obținut pe ha — 
chiar și fără aplicarea ce îngrășămin
te chimice în plus — cel puțin 80.000 
de kg. Așa afirmă însăși tovarășii din 
conducerea gospodăriei. Este lesne de 
înțeles că în acest caz beneficiul ar 
fi ctescut de cîteva ori. Și aceasta din 
două motive: mai intîi s-ar fi obținut 
beneficii pe unitatea de produs la o 
cantitate de, sfeclă mult mai mare. In 
al doilea rînd, însuși beneficiul pe 
unitatea de produs ar fi fost mai 
mare datorită prețului de cost mai 
redus.

Admițînd prașile de slabă calitate 
care au dus la numai 15.000 de kg pe 
ha la cultura neirigată, d'înd o singură 
udare cînd puteau fi aplicate foarte 
bine t-ei. fapt ce a redus la mai pu
țin de jumătate producția la sfecla de 
zahăr cultivată în sistem irigat, con
ducerea gospodăriei de stat Periam 
n-a procedat bine.

La anul gospodăria de stat Pe
riam va cultiva 100 de ha cu sfeclă 
de zahăr în sistem irigat. Conducerea 
gospodăriei trebuie să tragă toate în
vățămintele din experiența acestui an.

P. ZB1RLEA



CU CEL DE AL CINCILEA 
TREN AL PRIETENIEI" «

' Continuîndu-ne vizita prin marea și 
frumoasa Expoziție a realizărilor econo
miei naționale a U.R.S.S. de la Mosco
va, am ajuns la pavilioanele rezervate 
pomiculturii, viticulturii, legumiculturii 
și zootehniei.

Pavilionul pomiculturii și viticulturii 
ne arată succesele dobindite în dezvol
tarea acestor ramuri de producție în 
Uniunea Sovietică. După Marea Revo
luție Socialistă din Octombrie, suprafața 
ocupată cu livezi și vii nobile a crescut 
de 4 ori. Astăzi, acestea ocupă mai bine 
dc 2.600.000 de ha. In viitorii ani su
prafața cultivată cu vii și pomi roditori 
va crește simțitor. Astfel, pină în 1965 
se va ajunge la o suprafață de 4.500.000 
de hectare.

In pavilion sînt, de asemenea, ară
tate metodele de lucru ale savantului 
1. V. Miciurin, fondatorul agrobiolo- 
giei înaintate, lucrările cercetătorilor so
vietici, precum și realizările sovhozuri
lor și colhozurilor în sporirea produc
ției de fructe și struguri. Intr-un stand 
ne sînt prezentate o serie de varietăți de 
pomi fructiferi, create de oamenii de 
știință sovietici.

Standuri speciale sînt consacrate pro. 
ducerii materialului săditor pomicol și 
viticol. Sînt arătate aici formele cele 
mai bune de organizare a pepinierelor 
și școlilor de vițe. Ne este, de asenPj- 
nea, înfățișată munca pomicultorilor și 
a viticultorilor sovietici pentru extinde
rea suprafețelor de vii și livezi, precum 
și lupta lor împotriva bolilor și dăună
torilor acestor culturi.

La intrarea în pavilionul rezervat 
culturii cartofilor și ailor legume, un 
mare grafic ne arată cum au crescut su
prafețele cultivate cu legume și produc
țiile globale obținute. Astfel, dacă în 
1913 au fost cultivate cu cartofi numai 
3.927.000 ha, în 1953 s-au cultivat cu 
cartofi 8-307.000 de ha, iar în anul tre
cut 9.525.000 de ha. Producția globală 
de cartofi a fost în 1958 de 86.100.000 
de tone adică cu 13.500.000 tone mai 
mult decît în 1953. Cu o asemenea su. 
prafață și producție globală, Uniunea 
Sovietică ocupă și în această privință, 
primul loc în lume și produce aproape 
40 la sută din producția mondială de 
cartofi.

In scopul unei și mai bune aprovi
zionări a populației cu această legumă, 
la sflrștiul planului septenal se preve
de obținerea unei producții de cartofi 
de 147 milioane de tone. Pentru atin
gerea acestor cifre se vor specializa în 
cultura cartofilor și a altor legume 35 
de sovhozuri din zonele din jurul Mos
covei, care oferă cele mai bune condiții.

Aplicînd cele mai avansate metode în 
cultura legumelor, sovhozul „Gorki" din 
regiunea Moscova a obținut în anul tre
cut cîte 81.060 kg de varză tlrzie la ha, 
67.100 kg morcovi la ha, 32.800 kg 
ceapă la ha. Iar colhozul „Karl Marx 
din regiunea Tașchent, raionul Kalinin, 
a realizat o producție de 24.500 kg car
tofi la ha de pe o suprafață de 255 
de hectare.

Paralel cu sporirea producției, un ac. 
cent deosebit se va pune și pe reduce
rea prețului de cost al cartofilor și al 
legumelor in general. In tona Moscovei, 
de pildă, se preconizează ca un kilogram

de cartofi să nu coste mai mult de 26 tică Rusă este prezentată la expoziție 
copeici, varza 13 copeici, morcovii 24 prin trei pavilioane. Vizitîndu-le îți poți 
copeici, iar roșiile 90 de copeici.

Obținînd o recoltă de 62.400 kg de 
varză timpurie, 74.200 kg varză tlrzie și 
semitlrzie și 47.100 kg morcovi la ha, 
și mecanizînd aproape în întregime lu
crările in legumicultură, sovhozul „bol
șevic" din regiunea Moscova a obținut 
un kilogram de legume la 13 copeici, iar 
un kilogram de varză de toamnă la 5 
copeici.

După ce am făcut cunoștință cu grafi
cele, tablourile, exponatele, metodele de

ftote de drum

A 35-a aniversare 
a Rv P« Mongole

de animale. Cele 42 de stațiuni meca
nizate de creșterea animalelor exis
tente in R.P. Mongolă, au devenit cen
tre de aplicare a progresului tehnic. 
In condiții avantajoase ele cultivă 
pămintul pentru uniunile agricole ale 
araților, mecanizează lucrările care 
necesită un mare volum dc muncă, 
ap.'ică însămînțări artificiale la ani
male. în acest an, stațiunile au făcut 
lucrările necesare pentru însămințarea 
cu culturi cerealiere pe o suprafață 
de 29.000 ha adică cu 3,5 ori mai mult 
decît anul trecut. O puternică dezvol
tare au luat și gospodăriile agricole 
de stat.

Cu fiecare an, în R.P. Mongolă sînt 
valorificate noi pămînturi înțelenite 
pentru crearea unei puternice baze 
furajere și pentru extinderea culturi
lor de legume și grîu. Pînă în prezent 
au fost valorificate aproximativ 130.000 
hectare pămînt.

In ultimii șase ani. uniunile agricole 
ale araților, cunosc o dezvoltare hotă- 
rîtoare. Dacă în anul 1952, existau 165 
de uniuni agricole, la începutul anulai 
1959. numărul lor se ridicase la 
și se prevede ca pină la sfirșitul 
nului trienal (1958—1960). să se 
lizeze coperativizarea majorității 
podăriilor de arați.

Cu ajutorul frățesc al U.R.S.S., 
Mongolă și-a creat o industrie proprie. 
Se dezvoltă astfel ramuri ale indus
triei grele, ca : industria energetică, 
extractivă, de prelucrare a metalelor, 
în (ară s-a construit un mare com
binat pentru industrializarea cărnii, 
altul pentru industrializarea lemnului, 
o rafinărie de petrol. Au luat naștere 
fabrici de prelucrare a linei, pieilor, 
fabrici de unt, ulei, săpun etc. Stepa 
mongolă este străbătută acum pe o 
lungime de peste 1.100 km de linia 
ferată transmongoliană. Dintr-o veche 
așezare de iurte, altădată loc de po
pas pentru caravane, s-a ridicat în 
anii puterii populare orașul Ulm 
Bator, capitala țării, oraș cu clădiri 
monumentale, institute de cercetări, 
universitate, studiou cinematografic, 
teatru de muzică și dramă, cinemato
grafe.

în întreaga țară analfabetismul a 
fost lichidat. Viața culturală a luat o 
mare dezvoltare. In republică există 
6 teatre, două ansambluri de cintece 
și dansuri, apar 27 de ziare și 16 re
viste, sînt editate anual peste 300 de 
titluri de cărți.

Pășind în rîndurile marelui lagăr 
socialist în frunte cu Uniunea Sovie
tică, harnicul popor mongol muncește 
cu hotărire și entuziasm pentru 
tuirea cu succes a obiectivelor 
lui trienal. .

Cu prilejul marii sărbători a 
blicii 
muncii 
porului 
munca 
cialismului, pentru apărarea păcii.

35 de ani în urmă, la 26 noiem- 
1924, Marele Herat Popular a

Cu 
brie 
proclamat Republica Populară Mon
golă.

Secole de-a rîndul pe pămîntul Mon
goliei au bîntuit foamea și bolile, o 
mizerie de nedescris care făcea ca 
mortalitatea să atingă o cifră înspăi- 
mintătoare. Locuitorii erau analfabeți 
în proporție de 98 la sută. Țara nu 
avea drumuri, nici urmă de cale fe
rată, nici o întreprindere industrială. 
Locuitorii, obligați pentru a-și asigura 
existența să ducă o viață nomadă, 
trăiau în iurte, în grupuri numite ho- 
toni, alcătuite după legăturile de 
singe. Bogăția principală a țării — 
vitele și pășunile — aparținea stăpi- 
nilor feudali și mînăstirilor. Stăpîni- 
rea feudalilor mongoli și manciurieni, 
precum și jugul capitaliștilor străini, 
îndeosebi americani și japonezi, au fă
cut ca un popor de aproape un milion 
de oameni răspîndit pe imensa 
față de 1.592.000 km pătrați să se 
zbată in cea mai cruntă exploatare și 
înapoiere.

Dacă feudalii mongoli stăpineau cîte 
2.500 capete de vite și chiar mai 
multe, arații, cum sînt numiți țăranii 
crescători de vite, care formează ma
rea majoritate a populației țării, nu 
aveau nici o vită. Arații trăiau și 
munceau pentru feudalii lacomi și ne
miloși care aveau puteri nemărginite. 
In plus, arații erau siliți să plătească 
stăpînilor „18 albe" adică 18 biruri 
împovărătoare în natură și în bani. 
Araților ce r.u puteau plăti Ia timp 
aceste biruri li se răpeau copiii, feme
ia. li se dădea foc iurtei, li 
ochii sau erau condamnați 
de foame.

Dar a venit o zi cînd 
scuturat exploatarea sîngeroasă de se
cole, răsturnînd puterea monarhiei feu- 
dalo-clericale. Sub conducerea Parti
dului Popular Revoluționar Mongol, cu 
ajutorul frățesc al clasei muncitoare 
ruse, arații au înfăptuit revoluția 
populară din 1921 obținînd astfel drep
tul la o viață liberă, independentă.

In înapoiata Mongolie au început 
fundamentale schimbări în structura 
economică, politico-socială și în cul
tura țării. Avintul dezvoltării Mon
goliei în anii puterii populare este un 
minunat exemplu al uriașei forțe crea
toare a popoarelor libere. Poporul 
mongol a realizat un salt istoric de la 
feudalism la construirea bazei socie
tății socialiste trecînd peste stadiul 
dezvoltării capitaliste.

Republica Populară Mongolă ocupă 
astăzi primul loc din lume in ce 
vește numărul de vite cornute pe 
de locuitor. De aceea creșterea 
malelor, ca princip-ală ramură a 
nomiei naționale, a căpătat o puter
nică dezvoltare pe baze științifice. In 
țară există institute speciale care stu
diază problema îmbunătățirii raselor

Despre începuturile oinei...jace o idee precisă de uriașa muncă a 
poporului său și de succesele obținute 
in transformarea vechii Rusii, Iară a 
grară înapoiată, într-o republică cu o 
marc industrie, cu o agricultură dezvol
tată și cu o cultură înaintată.

Pavilionul „Agricultura" arată marile 
progrese realizate în ramurile principale 
ale economiei agricole precum și pers
pectivele de dezvoltare. Pe vastul terito
riu al R.S.F.S.R. atit de variat în ce 
privește solul și clima, se cultivă lot fe
lul de culturi, în special cereale, legume 
și plante tehnice. Este de asemenea, larg 
dezvoltată creșterea animalelor.

Ca și în celelalte republici unionale în 
R.S.F.S.R. în ultimii ani producția agri
colă vegetală și animală — a crescut 
foarte mult și va spori considerabil în 
anii septenalului. Cifrele înscrise pe un 
mare panou demonstrează succesele ob
ținute în această privință. In 1958 de 
exemplu, recolta de cereale a ajuns la 
4,8 miliarde de puduri (un pud are 16 
kg) iar la sfirșitul septenalului ea va 
atinge 6,6 miliarde puduri.

Cultura porumbului a căpătat o mare 
extindere în această republică. Dacă a- 
cum cinci ani au fost insămințale cu 
această valoroasă plantă 800.000 de ha, 
vi anul trecut suprafața cultivată cu 
porumb a ajuns la 10.000.000 de ha, 
iar in acest an a mai crescut cu aproape 
4 milioane de ha. Obținerea de produc
ții mari la această cultură este o preo
cupare permanentă a colhozurilor, sov
hozurilor și a oamenilor de știință din 
această republică. Un mare grafic arată 
că în viitorii ani aici se vor obține cite 
50.000—60.000 de kg porumb masă ver
de la ha, iar în regiunile secetoase cîte 
30.000 de kg porumb masă verde la ha. 
Trebuie menționat că aici recolta de po
rumb se însilozează aproape in întregi, 
me, asigurîndu-se astfel furaje multe și

rit. Despre acest lucru, ne-a vorbit cil 
mult entuziasm,. zilele trecute, unul 
dintre „veteranii" sportului, nostril 
național, tov. prof. Petre Tănăsescug 
care face parte din comisia centrală,' 
(te arb'tri; a F.R.O.

„Trebuie să mărturisesc, cu o deose* 
bită plăcere, că oină cunoaște în zilela 
noastre o dezvoltare însemnată. Nu-i 
mai în regiunea București au partici-> 
pat la prima etapă a campionatului 
republican peste 60 de echipe. Acestea1 
au oferit partide foarte disputate, cu 
acțiuni frumoase care m-au Incinta!.- 
Dintre echipele din mediul sătesc cărei 
s-au remarcat în mod special, pot fi 
menționate : „Viață Nouă" din Oltenij 
„Avîntul Tineresc" din comuna Osoa- 
iă, regiunea Iași și !altele. Mai ales 
echipa din Olteni, care este formată' 
numai din țărani muncitori, a fost 
revelația acestei competiții."

Intr-adevăr,'echipa „Viață Nouă" a 
reușit o serie de rezultate bune și s-a 
calificat pentru prima oară -la turneul 
final al campionatului republicat. Ea 
a ocupat locul doi la' etapa regională, 
locul trei la faza de zonă de la Rîm- 
nicu Sărat și locul patru la turneul 
final. La ultima etapă echipa din Ol
teni a întrecut cu 13-11 pe foștii cam» 
pioni „Avîntul“-Curcani și a cedat la 
un scor strîns, 5-9, în fața redutabilei 
formații Dinamo, care a cucerit titlul' 
de cea mai bună echipă de oină din 
țară pe anul 1959.

în schimb, echipa colectiviștilor din 
Curcani, deși a ocupat locul al doilea 
în clasamentul general, nu s-a pre
zentat la adevărata sa valoare. După 
ce a întrecut cu 17-15 pe Știința-Bucu- 
rești. „Avîntul“-Curcani a cedat în 
meciul decisiv pentru primul loc evr 
9-15,în fața echipei Dinamo. O com
portare sub posibilitățile sale a avut 
maestrul sportului Ivan Voicu. El i 
prestat, în mod surprinzător un joa 
slab atit la „bătaie" cît și la „prin
dere" 1

Cit privește componența echipei din 
Curcani, credem că ar fi necesar îm
prospătarea ei cu elemente noi. Și, așa 
cum ne spunea și tov. D. Bădărău, — 
în comuna Curcani sînt numeroase 
elemente tinere și talentate care ar, 
putea să facă parte din prima echipa. 
Trebuie numai puțin curaj și interes 
din partea conducerii asociației spor
tive „Avîntul".

Foarte slab s-a prezentai la turneul 
final echipa ,,Avîn‘ul“, a muncitorilor, 
forestieri din Frasin, regiunea Sucea
va, care la întrecerile de anul trecut 
ne-a îneîntat prin jocul ei calitativ șl 
dîrz, ocupînd un loc fruntaș. Anul 
acesta echipa din frasin a jucat fără 
orizont și fără dorința de a învinge.

★

Iată cum arată clasamentul generat 
al turneului final al campionatului re
publican de oină :

1. — Dinamo IV Băneasa
5 0 0 74 : 25 = 15 pct.

2. — Avintul Curcani
5 3 0 2 74 : 46= 15 pct.

o. — Știința București
5 3 0 2 68:58= 11 pct.

4. — Viața Nouă-Olteni
5 2 0 3 40 ;44 = 9 pct.

5. — Avîntul-Frasin
5 I 0 4 25 : 48 = 7 pct,

6. — C.F.R -Sibiu
5 1 0 4 25 : 85 = 7 pct,

M. LERESCU

Printre competițiile sportive de masă 
din țața noastră se numără' și cam
pionatul republican de oină, la care 
participă numeroase echipe de la sate, 
unde acesta1 disciplină, sportivă se bu
cură de un deosebit interes. De altfel, 
dacă cercetăm hrisoavele mar vechi 
vedem că „leagănul copilăriei" spor
tului nostru național (linii a fost' la 
sate. După unele păreri oină a fost 
născocită de ciobanii care își petre- 
ceu timpul în singurătatea pășunilor.* 
Ei au îndrăgit acest sport căruia i-au 
dat numele de oină, cuvînt care se 
pare că derivă de la asemănarea jo
cului cu activitatea dintr-o stină de oi. 
Chiar și unele denumiri tehnice vin 
să confirme acest lucru. De pildă, că-, 
pitan de echipă baciul care conduce, 
oile ; bastonul de bătut mingea : bîța. 
ciobanului; jucători la prindere: „păs- 
carii". Ciobanii care au cunoscut și 
practicat acest sport, în pelerinajul lor 
cu turmele de oi, l-au răspîndit în 
toată țara. Jocul este astăzi cunoscut 
sub diferite denumiri : Hoina sau oină 
în satele din Muntenia și Moldova ; 
Matca mare, Hîlca, Baciu, Lupta lun
gă, în ținutul Blajului; Fuga, prin 
împrejurimile Sibiului; Hopăciu, in 
raionul 'Dej etc.

La început, regulile de io? n-au fost 
adeleași peste tot. E'.e se ■ deosebeau 
de la o regiune la alta Abia în anul 
1894 s-a pus problema alcătuirii unui 
regulament unic, sarcină ce i-a fost 
încredințată prof. Radu Corbu din 
Brăila. Prin 1898 oină a fost introdu
să,și în școli, fapt care a contribuit 
la răspîndirea. acestui sport și la 
orașe. Cu timpul, regulamentul a fost 
modificat, adueîndu-i-se îmbunătățiți. 
S-au organizat campionate școlare și 
sătești la care au participat numeroși 
tineri profesori, elevi și țărani munci
tori. Incepînd din anul 1930, oină a 
căzut in dizgrația organelor conducă
toare de atunci fiindcă nu aducea nici 
un fel de beneficii. Și astfel, cel mai 
vechi sport național al nostru a fost 
dat uitării.

Oină după 
23 August 1944...

Tn anul 1945, cînd activitatea spor
tivă de masă din țara noastră a pășit 
pe un nou făgaș, oină a început să 
cunoască o nouă viață, creîndu-se nu
meroase echipe la sate. In anul 1951 
s-a inițiat primul campionat republi
can de oină. Titlul de campion a re
venit echipei Dinamo care l-a cîștigat 
și în anul următor (1952). In 1953 și 
1954 titlul de campion republican a 
revenit echipei Știința-București, iar 
în anii 1955 și 1956 el a f.osț cîșigat 
din nou de Dinamo. In 1957, echipa 
colectiviștilor din comuna Curcani, 
raionul Oltenița, a cucerit pentru pri
ma oară titlul suprem de campioană 
a R.P R Apoi, în anul 1958, primul 
loc în întrecerea cu cele mai bune 
echipe de oină din țară a fost ocupat 
tot de echipa din Curcani.

...și a 9-a ediție 
a campionatului republican

A 9-a ediție a campionatului repu
blican de oină care s-a desfășurat 
anul acesta, a arătat că nivelul tehnic 
al acestei discipline sportive, a crescut 
simțitor, mai ales la sate, unde nu
mărul echipelor participante s-a mă

muncă și cu rezultatele obținute în a- 
cesl sector de activitate, am vizitat li
vada ce se găsește altăuri de acest pa
vilion. Aceasta se întinde pe 6,4 ha și 
numără mai bine de 2.000 de pomi fruc. 
tiferi diferiți și aproape 1.500 de ar
buști.

Pe larg este înfățișată la expoziție și 
creșterea animalelor. Din cifre, grafice 
și tablouri expuse în pavilionul zooteh
niei, vedem realizările obținute în spo
rirea șeptelului și a producției de carne 
și lapte. Producția de carne tăiată, de 
pildă, a crescut de la 5,8 milioane de 
tone în 1953, la 7,9 milioane de tone în 
1958. Cea de lapte a ajuns în anul tre
cut la 57,8 milioane de tone, față de 
36,5 milioane de tone în 1953, iar a 
untului a crescut în aceeași perioadă 
273.000 de tone, ajungînd în 1958 
770.000 de tone.

Producția medie de carne la suta 
hectare teren a sporit în ultimii ani 
30 la sută, iar cea de lapte cu peste 
la sută.

Prevederile planului septenal arată __ t
producția de carne va ajunge în 1965 (ț.; [)Unâ calitate animalelor. Acest fapt
la 16 milioane de tone, revenind cîte permite colhozurilor și sovhozurilor 
3.200 kg de carne la fiecare ,100 dejtec- să-și mărească șeptelul și să obțină pro- 

ducții sporite pe cap de animal.
Un alt panou înfățișează dezvoltarea 

culturii de cartofi. In R.S.F.S.R. se cul
tivă mai bine de jumătate din supra
față ocupată cu cartofi din Uniunea 
Sovietică.

Pavilionul R.S.S. Lituaniene arată 
realizările ei economice și culturale, 
înainte Lituania era o țară agrară mult 
înapoiată. In anii puterii sovietice s-au 
înregistrat prefaceri totale în toate do
meniile ei de activitate. Acum ea se ca. 
racterizează ca o republică cu o mare 
dezvoltare a industriei și în special a in
dustriei alimentare și ușoare. Agricultura 
ei a cunoscut, de asemenea, o mare dez
voltare. Astăzi ea produce cantități tot 
mai sporite de cereale și materii prime 
pentru industrie. Printre succesele deo
sebite obținute in dezvoltarea agricul
turii remarcăm producțiile realizate în 
sectorul creșterii animalelor. Producția 
de lapte, de pildă, a fost în anu{ trecut 
de 36.300 de litri la fiecare 100 de hec
tare, iar cea de carne de 4.300 de kg. La 
sfirșitul septenalului datorită selecției, 
asigurării bazei furajere și hrănirii rațio
nale a animalelor, se vor obține, în a- 
ccastă republică cîte 57.500 de litri de 
lapte și 7.500 de kg de carne la fiecare 
100 de hectare de teren.

Succese importante s.au obținut și se 
vor obține in creșterea animalelor și in 
Republicile Sovietice Socialiste Estonia 
și Letonia. Cu aceste succese am făcut 
cunoștință in pavilioanele republicilor 
respective.

Din cifrele și standurile din pavilio
nul R.S.S., Estone, bunăoară, am aflat 
că în 1958 s-au obținut cile 38.000 de 
litri de lapte și 4.020 kg de carne la 
suta de hectare. Im finele septenalului 
producția de carne va crește aici cu 
1,7 ori, iar cea de lapte cu de 2 ori față 
de 1957. De asemenea, producția de ce
reale va spori de două ori, cea de car
tofi de 2,2 ori, iar a legumelor de 1,5 
ori față de 1957.

cu 
la
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cu 
HO

că

tare. La lapte se va obține 100—105 mi
lioane de tone adică 20.000—21.000 litri 
de lapte la sula de hectare. Producția 
medie de lapte pe cap de vacă furajată 
pe întreaga Uniune Sovietică va fi în 
1965 de 2.600 litri adică cu peste 680 
litri mai mare decît cea realizată 
în 1958.

Multe regiuni, colhozuri și sovhozuri 
avansate în creșterea animalelor, au și 
depășit deja acest nivel. Colhozurile din 
regiunea Moscova, districtul Uktoms- 
kaia, de exemplu, au realizat 100.500 
litri lapte la suta de hectare. Iar sov. 
hozul „Lesnie Poliani" din regiunea 
Moscova a obținut cîte 109.900 litri 
lapte de fiecare 100 de hectare.

Numeroase panouri arată metodele de 
muncă ale îngrijitorilor de animale care 
au reușit să obțină producții de peste 
8.000 litri lapte pe cap de vacă într.o 
perioadă de laclație.

Un pavilion este consacrat mecaniză
rii lucrărilor în zootehnie. Instalațiile de 
mecanizare demonstrează rolul acestora 
în ridicarea productivității muncii, re
ducerea prețului de cost al cărnii, lap
telui și altor produse animaliere.

Republica Socialistă Federativă Sovie-

Din agricultura U.R.S.S.

Doua recolte de cartofi pe an
în urma cîtorva încrucișări ale car

tofului sălbatic sudamerican cu cartof 
cultivat din soiurile locale, selecționa- 
natorii din Tadjikistan au obținut trei 
noi soiuri de cartofi, care dau două 
recolte pe an.

Cu toate că în Tadikistan, perioada 
de vegetație este foarte mare (7 luni), 
soiul local de cartof nici în aceste con
diții nu dă două recolte, întrucît pen
tru dezvoltarea lui este necesară o pe
rioadă lungă de repaus a semințelor- 
tubercule.

Tuberculele tinere ale noilor soiuri, 
spre deosebire de cele obișnuite, pot 
fi sădite imediat în pămînt și ele dau 
plante tinere. Datorită acestui fapt, la 
începutul lunii iunie se culege prima 
recoltă, iar la sfirșitul lunii noiembrie 
a doua.

Noile soiuri au fost introduse în 
producție și ele ocupă in prezent 40 
la sută din întreaga suprafață a cul
turilor de cartofi din republică. Pe 
restul suprafeței se vor cultiva cartofi 
din soiurile locale, care se păstrează 
bine în timpul iernii și primăverii. V. CAZACII

supra-

730 
pli- 
rea- 
gos-

R.P

se scoteau 
să moară

arați! au

pri- 
cap 
ani- 
eco-

înfăp- 
planu-

Repu- 
Populare Mongole, oamenii 
din țara noastră urează po- 
frate mongol, noi succese în 

sa pașnică de construire a so-

Lucrările de sezon
nu trebuie neglijate

(Urmare din pag. 1)

grajd, pînă zilele trecute fuseseră 
sportate la cimp cantități foarte 
din acest prețios ingrășămint.

Muscelul este cunoscut ca un
cu un pronunțat caracter pomicol. 
Mărul, părul, nucul, dar mai cu sea- 

pomi

iran- 
mici

raion

mă prunul sînt principalii 
fructiferi cultivați din cele mai vechi 
timpuri de către musceleni. In ultimii 
ani ca urmare a dezvoltării sectorului 
socialist din agricultura raionului aici

Opinia publică franceză 
așteaptă cu viu interes 
vizita lui N. S. Hrușciov
Din momentul în care s-a anunțat 

că N. S. Hrușciov, șeful guvernului 
sovietic, va face o “
opinia publică franceză manifestă un 
tot mai viu Interes față de această 
vizită. Aproape în fiecare zi. ziarele 
și posturile de radio aduc vești care 
arată că opinia publică din Franța 
salută stabilirea unui contact personal 
între conducătorii celor două țări ca 
o premiză pentru întărirea relaț.ilor 
de prietenie dintre ele și pentru slă
birea continuă a încordării internațio
nale.

Intre multe manifestări de acest fel 
se numără și adunarea „în jurul me
sei rotunde" organizată în seara zilei 
de 20 noiembrie din inițiativa Asocia
ției „Franța —U.R.S.S." Deschizind 
adunarea, generalul Petit, președintele 
de onoare al Asociației „Franța — 
U.R.S.S.", a arătat că populația Fran
ței, conștientă de însemnătatea priete
niei 
țări, 
vele 
tele

vizită în Franța

avocatul Etienne Nouveau, fostul re
prezentant al mișcării de rezistență 
în Adunarea consultativă a Franței, 
deputatul comunist Fernand Grenier, 
membru al'C.C. al P.C.F., profesorul 
de drept Andre Hauriou, fost senator.

La adunare au fost citite mesajele 
trimise de scriitorul Jean Paul Sartre 
și de fostul prim 
France, care nu 
această adunare.

ministru Mendes 
au putut participa la

spe-dezbaterilor, Rezoluția exprimă 
ranța că vor fi elaborate în amănun
țime măsuri care vor aduce la un 
acord în cel măi scurt timp posibil.

și colaborării dintre cele două 
pune mari speranțe în tratati- 

dintre N. S Hrușciov și președin- 
De Gaulle.

Cuvîntările rostite în cadrul acestei 
adunări au fost pătrunse de speranța 
sinceră că convorbirile dintre șeful 
guvernului sovietic și președ nlele 
Franței vor contribui la întărirea păcii 
generale și a colaborării dintre cele 
două țări. Au luat cuvîntul deputatul 
Raymond Schmitllein, fost ministru,

Generală 
a adoptat 
în problema

Adunarea 
a O.N.U. 
rezoluția
dezarmării generale

De bună seamă că între cele mai 
importante evenimente internaționale 
petrecute în ultimele zile se numără 
adoptarea de către Adunarea Generală 
a Organizației Națiunilor Unite a re
zoluției celor 82 de state în problema 
dezarmării generale, rezoluție care 
mai înainte cu cîtevr zile fusese apro
bată de către Comitetul Politic. După 
cum 
rată 
fost prezentată Comitetului Politic de 
către 82 de membri ai O.N.U. Acum 
ea a primit și aprobarea 
nerale 
Unite.

Prin 
pentru 
tului celor zece puteri, care se va în
truni la Geneva în I960, propunerile 
sovietice pentru „dezarmarea generală 
și totală" prezentate Adunării Gene
rale a O.N.U., precum și planu] bri
tanic de dezarmare pe etape și alte 
propuneri și sugestii făcute în cursul

se știe această rezoluție, elabo- 
în urma tratativelor Est-Vest, a

a Organizației
adunării ge

Națiunilor

rezoluția adoptată
un examen aprofundat Comite-

se transmite

Incepînd de la 18 noiembrie, Anas
tas Mlkoian, prim-vjeepreședinte al 
Consiliului de Miniștri al U.R.S.S., se 
află într-o vizită oficială în Mexic. 
Pretutindeni înaltul oaspete este pri
mit cu dragoste și căldură de popu
lația și oficialitățile țării gazdă. Apre
ciind acest lucru, A. I. Mikoian a sub
liniat, în răspunsurile date la întrebă
rile puse de corespondenții de presă, 
că vizita sa se desfășoară într-un mod 
foarte satisfăcător. „Poporul dvs., a 
spus A. I. Mikoian, adresîndu-se co
respondenților, este foarte prietenos, 
pretutindeni am văzut zîmbete vesele, 
prietenoase. Toate acestea arată că el 
are o atitudine foarte favorabilă față 
de țara noastră".

In ziua de 19 noiembrie, A. 1. Mi
koian a făcut o vizită lui Raul Sali
nas, ministrul Industriei și Comerțu
lui a| Mexicului. în aceeași zi, oaspe
tele sovietic și persoanele care-l înso
țesc au făcut o vizită oficială la Pala
tul prezidențial lui Lopez Mateos, pre
ședintele Mexicului. Intre A. I. Miko
ian și Lopez Mateos a avut loc o con
vorbire prietenească în cadrul căreia 
au fost abordate probleme ale relații
lor d.ntre U.R.S.S. și Mexic, precum 
și probleme internaționale reprezen- 
tînd interes pentru ambele țări.

După vizita făcută președintelui Me
xicului, A. I. Mikoian a vizitat Sena
tul Congresului național al Mexicului.

El a fost salutat cordial în numele 
senatului de senatorul Eduardo Livas 
Vili iareall.

La 21 noiembrie, în clădirea recto
ratului național din Mexico-City, s-a 
deschis, în prezența Iui Lopez Mateos, 
președintele Statelor Unite ale Mexi
cului, a lui A. I. Mikoian, prim-vice- 
președinte al Consiliului de Miniștri 
al U.R.S.S., a reprezentanților guver
nului Mexicului, ai cercurilor de afa
ceri, oamenilor de cultură și repre
zentanților vieții publice din ca
pitala Mexicului, Expoziția realizări
lor U.R.S.S. în domeniul științei, teh
nicii și culturii.

Vizita lui A. I. Mikoian în Mexic și 
deschiderea în această (ară a unei ex
poziții privind realizările Uniunii So
vietice vor contribui de bună seamă 
la strîngerea legăturilor de prietenie 
între popoarele celor două țări în in
teresul păcii și colaborării internațio
nale.

U.R.S.S. și S.U.A. 
au semnat ui acord 
da colaborare 
tehnico-stiințifică

La Moscova a fost semnat un acord 
de colaborare în domeniul științei, 
tehnicii, învățămîntului și culturii în
tre U.R.S.S. și S.U.A. '

Acordul prevede dezvoltarea cola
borării în domeniul folosirii energiei, 
atomice în' scopuri pașnice. Șe expri
mă dorința de a se organiza lucrări 
comune în acest domeniu.

In cadru] acordului, locul cel mai 
important este ocupat de capitolele re- 
îeri*°?re. colaborarea în domeniul 
învățămîntului și ocrotirii sănătății.. 
Părțile au căzut de acord să. asigure 
un schimb de studenți, aspiranți, tineri 

științifici, 
și an.eri-

s-au obținui o serie de succese remar
cabile in acțiunea de refacere și dezvol
tare a patrimoniului pomicol. Planta
țiile tinere din gospodăriile colective 
din Valea Mare, Drăghici, Lerești, Ma
lul cu Flori ele., constituie o adevă
rată mîndrie a colectiviștilor. De ase
menea, pătrunderea tot mai largă, a 
științei in masa ponucultorilor a jăcuț 
ca an de an recolta de fructe să spo
rească. In anul acesta, bunăoară, gos
podăria colectivă din Drăghici, a ob
ținut circa 14.000 kg de mere la ha, 
iar gospodăria colectivă „/. V. Miciu- 
rin" din Malu cu Flori a recoltat de pe 
fiecare hectar cultivat cu pruni cite 
12.000 de kg de prune. Fără îndoială 
că mărirea producției de fructe a fă
cut ca veniturie unităților agricole co
operatiste și ale membrilor lor să spo
rească și ele.

In ce privește perspectivele de dez
voltare a pomicultura in raion, acestea 
sînt deosebit de mari. Ținlnd seama de 
faptul că cea mai mare parte a terenu
rilor aflate pe cuprinsul raionului se 
pretează cultivării cu precădere a po
milor roditori, se prevede că pină in 
primăvara anului 1961 să se planteze în 
masiv o suprafață de circa 7.000 de 
hectare. O bună parte din aceste su
prafețe vor fi plantate în toamna aceas
ta și primăvara anului viitor. Pentru 
realizarea acestui frumos obiectiv au 
fost luate măsuri corespunzătoare pe 
plan regional și raional. Astfel, a fost 
identificată întreaga suprafață ce ur
mează a se planta cu pomi, iar pentru 
conducerea calificativă a lucrătorilor 
au fost recrutați și școlarizați 18 teh
nicieni pomicoli care din luna august 
și pină in prezent au și executat pi- 
chetalul pe mai bine de 520 hectare.

Pină aici toate-s bune, lucrurile nu
mai stau de loc bine insă cînd ne refe
rim la acțiunea de plantare a pomilor 
Planul raionului prevede că în toamna 
aceasta să se planteze un număr de 
35.000 de pomi, iar in primăvara anu
lui viitor 74.500. Pină la începutul săp- 
iămînii trecute in întregul raion se 
executaseră numai 10.100 de gropi, iar 
plantarea pomilor încă nu începuse. 
Deși în pepiniere există materialul să- 
dilar necesar, unitățile ogricole coope
ratiste care au plan de plantare nu se 
prezentaseră încă să-l ridice.

Această situație nu se intilnește însă 
numai in raionul Muscel. Acțiunea de 
plantare a pomilor este intirziută in 
mai toate raioanele regiunii Pitești. In 

loveai, de pildă, care are 
planteze in toamna aceasta 
viitor 2.000 de hectare cu 

19 noiembrie se făcuseră 
gropi

Manifestări sportive
De curînd, la gospodăria colectivă 

„Pămint desțelenit" din comuna Den- 
ta, raionul Ciacova, s-a desfășurat un 
concurs de popice la care au partici
pat echipele „Progresul“-Ciacova, 
,,Reco!ta"-Denta, „Recolta “-Breștea 
și echipa feminină „Teba“ din Timi
șoara.

întrecerea a fost cîștigată de echi
pa „Recolta"-Denta care a totalizat

708 popice doborite. Pe locul al doi
lea s-a clasat echipa feminină „Teba" 
cu 661 popice doborite. Pe locurile 
următoare : „Progresul‘‘-Ciacova și 
„Recolta “Breștea.

La individual cel mai bun rezultat 
a obținut tov. Sîrbu Aurel care o do- 
borît 150 de popice.

GIORICI CIRA 
corespondent

raionul Topoli 
in plan să 
și in anul 
pomi, plită 
doar... 420 
de 2 hectare.

la 
de adică mai puțin

conferențiari și colaboratori 
între universitățile sovietice 
cane.

Cit privește agricultura, 
tul care vorbește despre 
acordului subliniază că în 
meniu delegațiile americane vor lua 
cunoștință în U.R.S.S. de cercetările 
și pract'ca planificării, prelucrării pro
duselor alimentare, combaterii salini- 
zării solurilor, obținerii nutrețurilor și 
îngrijirii pășunilor.

comunica- 
încheierea 
acest do-

★

PiteștiIn regiunea 
ca în scurtă vreme 
tare a arăturilor adinei de toamnă, de 
încorporare a gunoiului in sol și de 
plantare a pomilor să fie îndeplinit. 
Pentru aceasta este nevoie .insă ca fac
torii de răspundere de la raioane și co
mune să ducă o mai susținută muncă 
de mobilizare a țăranilor muncitori 
pentru a folosi din plin atit timpul 
prielnic cit și mijloacele de lucru de 
care dispun.

există 
planul

posibilități 
de execu-
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